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Osmangazi Köprüsü,
İstanbul-Bursa otobüsle
seyahat süresini kısaltıp bize
yolcu kazandırdı.  

Özel araçla veya
denizyoluyla gidenler bize
yöneldi, insanlar daha çok
seyahate çıkar oldu.

Yavuz Sultan Selim
Köprüsü, hem seyahat süresini
hem de maliyetlerimizi çok
arttırdı.

Bunun sonucunda; gelen
yolcuları ve kazancımızı
yeniden, hatta fazlasıyla
kaybettik. 
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2012 model Travego 15 almak 
hiç bu kadar avantajlı olmamıştı.
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Balıkesir Uludağ Turizm Yönetim Kurulu Başkanı Özdemir Şengörenoğlu:

Balıkesir Uludağ Turizm, yeni araç
yatırımları ile filosunu büyütmeye
devam ediyor. Firma sahibi

Özdemir Şengörenoğlu, Temsa Safir
Plus teslimatı sırasında,
değerlendirmelerde bulundu. 

2 milyon yolcu 
Bu yıl sonunu 2 milyon civarında yolcu
ile kapatacağımızı düşünüyoruz.
Osmangazi Köprüsünün hizmete
girmesiyle çok umutlandık. İstanbul-
Bursa arası 2-2.5 saate düştü.
Başlangıçta çok ciddi yolcu aldık.
İnsanlar daha çok seyahat etmeye
başladı, otomobille veya denizyoluyla
gidenler bize yöneldi. Ancak 3’üncü
köprünün açılması ve otobüslere
zorunlu olması ile bu yolcuyu tekrar
kaybettik.

Ayda 9 bin TL ek maliyet 
Osmangazi ve Yavuz Sultan Selim
Köprüsü ile otobüsçünün üstüne bir kat
daha yük bindi. Bir otobüs için ayda 9
bin TL maliyet eklendi. Osmangazi
Köprüsünden kazandığımız bir saati
3’üncü köprünün zorunlu olması
nedeniyle kaybettik. İstanbul-Balıkesir
seferini 6 saatte yapıyorduk, şu anda da
6 saatte yapıyoruz. Bu sektörün zor
durumda olduğunu Ulaştırma
Bakanlığı’nın görüp bir katkısının
olması gerekiyor. 

Zor günlere dikkat!
Köprülerin dışında akaryakıt
maliyetlerimiz de artıyor. Destek
bekliyoruz. Biz önümüzdeki dönemin
iyi olacağına inanıyoruz. Ama birtakım
elenmeler olacak. Biz yenilikleri takip
ederek yürüyoruz. Hatlarımızı
öngörüsüz şekilde oluşturmuyoruz. Yeni
bir hattı açarken altyapısına, gelir ve
giderlerine bakarak karar veriyoruz.
Fizibilite raporlarına bakıyoruz.” ■
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“BusStore ilanları 21 Kasım’dan itibaren her ay Taşıma Dünyası’nda sizlerle buluşuyor.”

Yolların efsanesi devleşti.
Yeni Actros.
Y              
ü              
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Özdemir
Şengörenoğlu

Teknoloji 
Editörümüz
Ekrem Özcan
yazılarına başladı

PÜİS Genel Başkanı İmran Okumuş, Maliye Bakanı Naci Ağbal’ı ziyaret etti.

İdari para cezaları af kapsamına alınsın 

Naci
Ağbal

İmran
Okumuş

Petrol Ürünleri
İşverenler
Sendikası

(PÜİS) Genel
Başkanı İmran
Okumuş, Maliye
Bakanı Naci Ağbal’ı
ziyaret ederek,
bayilere kesilen
idari para
cezalarının af
kapsamına
alınmasını talep
etti. Okumuş,
cezalar
affedilinceye kadar
bu konunun
takipçisi
olacaklarını da
söyledi. ■ 4’te

Treyler sektörü TREDER’in
zirvesinde buluştu

Treyler Sanayicileri Derneği
TREDER’in düzenlediği 2.
Treyler Zirvesi, sektörün tüm

paydaşlarını bir araya getirdi. “Türk
Treyler Sektörünün Dünya Yolcu-

luğu” mottosuyla düzenlenen zir-
vede, kamu ve özel sektörün üst
düzey katılımı ile Türk treyler sektö-
rünün gelişimi tüm detayları ile gö-
rüşüldü. ■ 12’de

PSA’dan 8 Milyar
Euro’luk ihaleyi kazandı

GEFCO, Peugeot,
Citroen ve DS’i
uçtan uca lojistiğini
üstlendi

Kalyon İnşaat da 

MAN
kamyon

ve çekici
tercih etti

MAN
kamyon

ve çekici
tercih etti

9’da

Mercedes-Benz
Türk’ten Kamyon ve
Otobüste Kasım ayına
özel fırsatlar

Anadolu Ulaşım ve TEMSA 
İzmir’de buluştu 

7’de

Otokar otobüslerde ZF EcoLife
otomatik şanzıman

6’da
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Kentleşme Olgusu ve Eğilimlerinin 
Raylı Sistem Yatırımları Ekseninde Değerlendirilmesi - 7

“Şehirleşme; tarihi kronolojisi
paralelinde alabildiğine
eskiye giden, her çağda da

tanımını ‘yenileyen, güncelleyen,
geliştiren’ bir kavramsallaştırmaya
sahip olup, ulaştırma sistemleri ile
de kopmaz ve karşılıklı sürekli
birbirini etkileyen bir bağlama
sahiptir. Daha öncede birçok kez
değindiğimiz üzere ‘Türkiye’nin
2023 Vizyonu’ dahilinde belirtilmiş
olan ‘Dünyanın En Büyük 10
Ekonomisi’ arasına girme hedefi
birebir ‘Sorunlarını minimize etmiş,
hizmet parametrelerini üst düzeye
çıkarmış, entegre, çok modlu ve
sağlıklı modal dağılıma sahip ve
aynı zamanda da satha yayılı bir
ulaştırma sistemine sahip olmakla
mümkün olabilecektir. Bununla
beraber; uzun asırlardan bu yana
‘ekonomi’nin ana yatağını ‘şehir’
teşkil etmektedir. Bu da bizlere bir
‘Ulaştırma-Ekonomi-Şehir’ üçgenini
ortaya koymaktadır.

Ulaştırma-Ekonomi-Şehir
Burada ‘şehir’ kavramı

beraberinde ‘şehirlilik ve şehirli’
kavramsallaştırmalarını
getirmektedir. ‘Şehir’ kelimesi
Farsçadan çok eski yüzyıllarda
dilimizin kazandığı bir kelime olup,
bugün itibariyle ‘kent’ kavramını da
eş anlamlı olarak kullanmaktayız.
Bu kavramsallaştırma; mühendislik,
hayat standartları (hizmet
parametreleri) vs. konular üzerinde
öylesine derin bir etkiye sahiptir ki
‘inşaat mühendisliği’nin İngilizce
karşılığı olan ‘civil engineer’
kavramındaki ‘civil’ kelimesi
‘civilization’ kelimesi ile aynı içeriğe
sahiptir. Bizim ‘sivilizasyon’ diye
Türkçeleştirdiğimiz kelimenin bir
başka karşılığı ‘uygarlık’ olup eş
anlamlısı ‘medeniyet’tir. ‘Uygarlık’
kelimesi; göçebe hayattan yerleşik
hayata geçişi ifade eden bir
kavramsallaştırma iken ‘medeniyet’
kelimesi de dilimizde hem hayat
standartlarına (hizmet
parametrelerine) dair bir vurgu
içerirken ve hem de aslı itibariyle
‘medine, medeni’ kelimelerinden
türemiştir. ‘Medine’ kelimesi de

‘şehir: kent’ demektir. 

Şehirde ulaştırma
sistemi…

Dolayısıyla; ‘şehir’
kelimesi etimolojisi
itibariyle de ‘hizmet
parametreleri,
mühendislik hizmetleri
ve bir hayat tarzı’
olgularını içerisinde
barındırmaktadır. Bu
bağlamda; şehri
‘farklılıkları uyum
(harmoni, insicam)
içinde bünyesinde
birlikte barındıran bir
yapı’ olarak da okuyabiliriz. Bu da
şehir planlama-ulaştırma sistemi
ilişiğine; hem teknik hem sosyal ve
hem de felsefi bir göndermedir.
Bütün bunlar; başından beri ifade
etmiş bulunduğumuz ‘intermodal
entegrasyonu tam, hizmet
parametreleri üst düzeyde, modal
dağılımı sağlıklı olan’ bir ulaştırma
sistemine yaptığımız vurgunun
teknik yanının yanı sıra felsefi-
sosyal arka planının da olduğunu
göstermektedir. Öyle ise hem
şehiriçi ve hem de şehirlerarası
bütün modlardaki ulaşım ağları; o
şehirlerin yörelerin ülkelerin
bölgelerin ‘atar, toplar ve kılcal
damarları’nı teşkil etmektedir. 

Tarihi ve sosyal bütünlük…
Şehir; aynı zamanda bir

yerleşim biriminin tarihi ve sosyal
bütünlüklü sürecini de ihtiva eder,
topografyasından beşeri yapısından
vurgular taşır, teknik imkanları
dahilinde bunu farklı şekillerde
ortaya koyar. Sözgelimi Ankara;
karasal iklimin hakim olduğu,
Cumhuriyet döneminde başkentliği
sebebiyle hızla gelişmiş ve
dolayısıyla daha rahat planlanmış,
daha düzenli (regular) ve olağan bir
şehirleşme süreci takip etmiştir.
İzmir; kozmopolitliğini
‘mübadeleler’ ile birlikte daha
Cumhuriyetin ilk yıllarında farklı bir
şekilde yeniden formatlamış,

sürdüregelmiş ve
3’üncü büyük
kent olarak on
yıllar boyu göç
alan bir yapıya
sahip olmaya
devam etmiş ve
fakat çoğu zaman
bu süreci iyi
yönetememiştir.
Konya; genelde
düzlük bir
topografya
üzerinde kurulu,
Selçuklu
başkentliği
tecrübesi ve tarihi
zirve şahsiyetlere

ev sahipliğiyle, Cumhuriyetin
kuruluşundaki büyük şehirlerden
biri olup, son 30 yılda; üst düzey
yerel yönetim hizmetleriyle göçü
çok iyi yönetmiş ve Kayseri,
Gaziantep vb. örneklerle birlikte
düzenli, geniş caddeli sokaklarıyla
göçü başarılı bir şekilde yönetmiştir.
Erzurum; uzun tarihi süreç boyunca
sürekli olarak önemli tecrübelere ev
sahipliği yapan merkezi ve sürekli
şehir kültürlenmesi tecrübesini
yaşatan bir şehir olarak
Anadolu’daki zirve şehirlerdendir.
On yıllar boyu; merkezi ve yerel
yönetimler bazındaki zaaflar;
Cumhuriyetin kuruluş döneminden
beri en büyük şehirlerden biri olan
Erzurum’umumuzda zaman zaman
bu ivmenin kaybedilmesine yol
açmıştır. Bu zaaflar; sert iklim,
iletişimsizlik ve ulaşımsızlık gibi
problemlerin boyutunu olduğundan
daha da büyütmüştür. Erzurum;
halen ‘şehir kültürü’ yapısını ciddi
şekilde korumaktadır. Aynı şekilde;
Urfa, Antalya, Bursa, Diyarbakır,
Trabzon ve Sivas vb. şehir
tecrübeleri de başlı başına
incelenmeye değerdir. Bu anlamda;
eşsiz İstanbul örneğine bakacak
olursak; tarihin en hızlı aktığı
coğrafyanın en büyük tehditlere ve
fırsatlara gebe olduğu Anadolu-
Mezopotamya-Kafkaslar-Balkanlar-
Ön Asya’nın merkezliğindeki
megakent; Avrupa’nın onlarca
ülkesinden daha büyük bir nüfusa,

eşsiz doğal ve tarihi güzelliklere,
Boğaziçi’ne ve dünyadaki bütün
güncel teknolojik vb. iletişim
araçlarına doğrudan erişilebilirlik
imkanına sahiptir. Bu imkanların
arka planındaki tarihi sürece
baktığımızda; bunun ‘sürekli işgaller,
kuşatmalar, engebeli topografya,
büyük göç hareketleri üzerinde
bulunma’ gibi gerçeklerle
buluştuğunu görüyoruz. Bütün bu
tecrübesiyle İstanbul, doğal yapısı
ve tecrübesi itibariyle olağan dışı
(irregular) bir devasa şehirdir.
İstanbul; şehirleşme-ulaşım-göç-
hizmet-siluet-dönüşüm vb.
parametreleri itibariyle çok daha
büyük ölçeklerde ve kendine has
özellikleriyle değerlendirilmesi
gereken bir yapıyı ifade etmektedir.

Sürdürülebilirlik…
Daha önce çok defa ele

aldığımız ‘sürdürülebilirlik’ kavramı;
‘kentsel dönüşüm’den, ‘entegre ve
dengeli bir modal karaktere sahip
ulaştırma sistemi’nden ayrı
düşünülemez. Burada
‘sürdürülebilirlik’ kavramını; ‘insan
odaklı, tasarrufu önceleyen, üretimi
karakterize eden ve tüketimi
dengeleyen’ bir yaklaşım olarak
okuyabiliriz ki; bu da ‘günümüzü
aşan, ileriyi planlayan ve bunun
içinde geçmişin kavrayışı üzerine
ayağını yere sağlam basan’ bir bakış
açısını beraberinde getirir. Bütün
bunlar da bir ‘süreklilik algısı’
gerektirir. Bu algıda; ‘geçmişi doğru
okuyan’ ve bunun üzerine
‘sürekliliği olan bir perspektifin
inşası’nı bizlere işaret eder. Bütün
örnek Batılı şehirler; bu bütünlüğün,
sürekliliğin ve sürdürülebilirliğin
örneklerini yansıtarak kendi
‘doğruları’nı ortaya koymaktadırlar.
Bizler de bu bağlamda kendi
perspektifimizi ortaya koyarak kendi
tecrübelerimiz paralelinde
‘doğrularımızı’ üretmeliyiz. O
zaman; ‘bizim şehrimiz’, ‘bizim
ürünümüz’, ‘bizim çözümümüz’,
‘bizim icadımız’ ve ‘bizim
mühendisliğimiz’ diyebileceğiz.

Hepinize huzurlu sağlıklı mutlu
ve başarılı günler dilerim. ■

PROF. DR. 
MUSTAFA ILICALI 
mustafa.ilicali@tasimadunyasi.com

mustafa.ilicali@ibb.gov.tr

Bir deli, kuyuya taş
atmış, kırk akıllı
çıkaramamış… Bu,

önemli bir söz. Gerçekten de
Ayzenştayn’ın dediği gibi
“atomu parçalamak
önyargıları parçalamaktan
zordur”. Çünkü delinin attığı
taş üzerine tartışırken
akıllılar, ayrıntıda boğulup o
taşın sudan çıkarılması
gerektiğini unutuverirler.

Bizim de yaşadığımız
buna benzer bir durum. Yolu
olmayan bir otogar olur mu?
Olursa bunu otobüsçüler
nasıl savunur? Benim aklım
almıyor. Birilerinin bir çıkarı
olmasa bu kadar yana yakıla
savunmazlar miadı dolmuş
otogarı. Alt katlara inanın ki
hiçbiri girmiyor bu
savunanların. Onlar özel
araçlarıyla gelip “Başkanlık
otoparkı”ndan ofislerine
geçiyorlar doğrudan. Zaten
ambalajı güzel, sadece onu
gördükleri için de hiç sıkıntı
duymuyorlar. Oysa
kaptanlarına, otobüs
personeline, yolcularına
sorsa sadece tek cevap
alacak ve başını öne eğecek.

Şimdi, Büyükşehir
Belediyesi, bizim istememiz
ve üzerine düşmemiz
gereken konuyu çözmek
istiyor, ama anlı şanlı, biraz
da yandan çarklı federasyon
başkanlarımız pişmiş aşa su
katma peşinde. Hemen
Belediye’ye gidip, “aman ne
güzel, bizi bu mezbelelikten
kurtarıyorsunuz, her türlü
yardıma hazırız. Ama lütfen

öncelikle olarak raylı sistem
altyapısını hazırlayın ve
hayata geçirin. Biz karayolu
yolcu taşımacılığı yapan
otobüsçüler olarak oraya
geçtiğimizde yolcularımız da
mağdur olmasın” diyecekleri
yerde, kendilerinin de
inanmadıkları mazeretler
üretiyorlar. Hepimiz
biliyoruz, orayı belediye, bir
fuar alanı olarak
değerlendirmeyi planlıyor.

Hatırlayacaksınız,
Alibeyköy için de aynı şeyler
yaşandı. Çuval dolusu, bir
sürü mazeret üretildi. Ama
bakın şimdi, herkes memnun.
Avcılar’dan bile yolcu
geliyormuş. Alibeyköy
terminali, sektörümüzün yüz
akıdır. Yine gidip, belediye
yetkililerine oraya ulaşacak,
oradan da yeni havalimanına
gidecek olan metroyu
hızlandırılmasının
gerekliliğini anlatmalıyız.
Benzer yapılandırmaların
artık çok büyüyen
İstanbul’un çeşitli semtlerine
de kurulmasını istemeliyiz.
Hatta çeşitli semtler diye
muğlak bırakmak yerine,
yapılacak küçük bir
araştırmayla gerçek yerleri
bile belirlemeliyiz. Türkiye’yi
taşıyan karayolu yolcu
taşımacılığı sektörüne böylesi
yaraşır.

Bir kere de akıllının attığı
taşa ilgi gösterin… Bir kere
de sektörümüzün geleceğine
yol açın… Bir kere de bu
sektörün gelişmesine fırsat
tanıyın, ne olur! ■

salim.altunhan@tasimadunyasi.com

Salim
Altunhan

Önyargıları 
parçalayalım…

Şehirlerarasından
şehiriçine,
servisten turizme

kadar tüm otobüs
kaptanlarını bir çatı
altında toplayan
Kaptanlar Kulübü,
sektöre hizmete yönelik
çalışmalarına devam
ediyor. Kaptanlar
Kulübü, İstanbul
Otogarındaki Brey
Otomotiv'de 6 Kasım
2016 tarihinde başta
kaptan şoförler olmak
üzere sektör çalışanları
için ücretsiz diş
muayenesi etkinliği
düzenledi. Kaptan
şoförler ve sektör
çalışanları tarafından
büyük ilgi gören diş
muayenesi hizmetinden
toplam 27 kişi
yararlandı. Diş
muayenesi, deneyimli
Diş Hekimi Kadir Koğuk
tarafından
gerçekleştirildi. ■

Kaptanlar Kulübü’nden 

Sektöre özel ücretsiz diş muayenesi

İstanbul Büyükşehir
Belediyesi’nin
öncülüğünde, İETT

tarafından bu yıl
dokuzuncusu düzenlenen
Transist İstanbul Ulaşım
Kongresi ve Fuarı, 1-3
Aralık tarihleri arasında,
İstanbul Kongre
Merkezi’nde gerçekleşecek. Transist’in bu
yıl ana teması 4T olacak. Bu ana tema
çerçevesinde toplu ulaşımda; trafik
(traffic), zamanlama (timing), dönüşüm
(transform), teknoloji (technology)
konuları ele alınacak. 4T temasıyla
sektörün geleceğinin tartışılacağı
kongrede, inovatif fikirler ve yenilikçi
çözümler alanında uzman kişilerce
yorumlanacak, ziyaretçilerle paylaşılacak.
Geçen yıllarda sektörün önde gelen
üreticilerinin yeni ürün lansmanlarıyla
öne çıkan fuarda, bu yıl 100’den fazla

katılımcı yer alacak. Şirketler,
yeni ürün ve geliştirdikleri
teknolojileri sektörde karar
verici konumdaki yetkililere
sunma fırsatı yakalayacak. 

Kongrede; ‘Trafik
Yönetimi ve Şehiriçi
Ulaşımda Verimlilik’,
‘Megakentlerde Ulaşımda

Zaman Yönetimi ve Veri Odaklı
İnovasyon’, ‘Akıllı Teknolojiler Ulaşım
Tercihlerini Nasıl Değiştirecek?’ ve
‘Sürdürülebilir Şehirler için Ulaşımda
Dönüşüm’ başlıkları altında 4 panel
düzenlenecek. Toplu ulaşım sektörünün
sorunlarına farklı bakış açıları getirmeyi
hedefleyen kongre, 2 gün sürecek ve bu
yılın teması 4T ile ilgili 8 akademik
oturum, 11 çalıştay gerçekleştirilecek.    

Kongrede, üç çalıştayın düzenleyicisi
olan İETT, fuarda da konsept otobüslerini
tanıtacak ve yeni hizmetlerini anlatacak. ■

Transist İstanbul Ulaşım Kongresi ve Fuarı, 1 Aralık’ta başlıyor

Toplu ulaşımın geleceği 
İstanbul’da konuşulacak





14 - 20 Kasım 20164 ❭❭ Gündem

Türkiye Otobüsçüler 
Federasyonu Genel Sekreteri

mevlut.ilgin@tasimadunyasi.com

Mevlüt 
İlgin

Türkiye’nin 
geleceğini ulaşım

belirler…

Karayolu yolcu taşımacılığı sektörü,
özellikle büyükşehirlerin otobüsçülerin
çalışmasını sınırlamasıyla mücadele

ediyor. Başta otogarların yapıldığı yerler
olmak üzere, UKOME’lerin kararları
doğrultusunda hep karşı karşıya kalıyorlar.
Sektörümüz, daha iyi, daha kaliteli, daha seri
hizmet vermek için elinden geleni yaparken,
belediyeler ve UKOME’ler sanki onu
engellemek için çabalıyor. UHD Bakanlığının
yetki belgesi şartlarına 10 yaş gibi ilave şartlar
getirmesi en yakın örnektir. Oysa biliyoruz ki
her ikisi de çağın gerektirdiği kaliteli hizmet
için yarışıyor.

Sadece para ile ölçülemez…
Bu arada merkezi yönetimin de

tasarrufları söz konusu. Merkezi iktidar da
daha geniş bakmak, daha kitlesel çözümler
aramak için gidiyor devreye. İstanbul’u ele
alalım: Trafik çok yoğun, yollar yetersiz,
araçlar fazla… Dolayısıyla zaman da
kaybediliyor, para da… Bağlı olarak akaryakıt
için dışa bağımlı oluşumuzu da unutmamak
gerekir. Tepeden baktığınızda çözüm olarak
görülen başka bir zaviyeden bakışla sorunu
katlıyor olabilir. Trafiği rahatlatmak amacıyla
şehirlerarası yolcu taşımacılığı hizmeti veren
otobüsleri üçüncü köprüye zorunlu
yönlendirince sorun farklı noktalarda daha da
büyüyor. Trafik rahatlıyor gibi gözükse de,
otobüslerin kullandığı akaryakıt arttığı için
getirisiyle götürüsü birbirini tamamlıyor.
Saatler geçtiği halde şehri terk edemeyen
otobüsün kaptanının yaşadığı sıkıntı,
yolcunun beklentisi gerilimi arttırıyor. Şimdi
sormak lazım: Kim kazançlı? Getirdiklerini
çoktan götürdü…

Toplu taşımacılık önemsenmeli…
20. yüzyılın insanlığa sağladığı en büyük

yararlardan biri, noktadan noktaya taşımacılık
imkanı veren otobüslerin de toplu taşımacılık
olarak kabul edilmesidir. Toplu taşımacılıkla
hem maddi hem manevi kazanımlar söz
konusu. Avuç dolusu para verip aldığımız
petrol ve türevlerinin tasarruf edilmesi ancak
toplu taşımacılıkla söz konusu. Elektrikli
otobüslerin teşvik edilmesi de bu çerçevede
atılan adımlardır ve çok da önemlidir. Peki,
İstanbul gibi, ülkemizin hem ekonomik hem
de sosyal merkezi olan bir mega şehirde
otobüslerin zorunlu üçüncü köprüye
yönlendirilmesiyle kaybolan kazanımı neyle
karşılayacaksınız?

Bu açıdan bakınca, hiçbir yükü olmayan
şehirlerarası yolcu taşıyan otobüslerin ikinci
hatta Şehitler Köprüsünden bile geçmesine
izin vermek gerekir. Böylelikle çok yönlü
kazanım sağlanmış olacaktır. 

Bir başka seçenek…
Ak Parti Hükümetleri en çok ulaştırma

yatırımlarıyla hatırlanacak. Ulaştırmanın
hızlanması, güçlenmesi, yollarda harcanan
zamanın azalması ülkenin refahını da doğru
orantılı olarak etkiliyor. Körfez geçişini
bypass eden Osmangazi Köprüsüne ne itiraz
eden var ne de karşı çıkan. Hatta otobüsçüler,
pahalı olmasına rağmen tercih de ediyor.
Çünkü yolu kısalttığı için yolcu memnun
oluyor, aracın amortismanı düşmüyor, belki
ikinci seferini bile yapabiliyor, kaptan ve araç
personeli yorulmuyor, en önemlisi de zaman
kazandırıyor. Aynı şeyi üçüncü köprü için
söyleyemiyoruz. Osmangazi Köprüsünün
seçeneği var, isteyen feribotla geçer, isteyen
körfezi dolaşır… Peki, Yavuz Sultan Selim
Köprüsünün alternatifi var mı? Yok!
Projelendirilen ve yapımı sürdürülen bir
alternatif var mı? O da yok. Bu size akılcı
geliyor mu?

Otogarların durumu…
İstanbul’da birkaç bölgesel otogar

açılmasını planlayan Büyükşehir Belediyesi,
bu zorunlu istikameti hiç aklına getirmediği
için Alibeyköy’de açtığı terminal benzerini
Ataşehir’de de planlıyordu. Şimdilerde üzeri
örtülen Kavacık’ta veya yakınlarında da bir
otogar yapılması projelerde yer alıyordu. Bir
düşünün, siz yolcu olsanız, süresi size her
zaman kısa gelen tatile gidişinizde şehri
saatler boyunca terk edemediğinizde neler
gelir aklınıza?

Masaya yatırılmalı…
İstanbul ve benzeri büyük şehirler için

geçerli olan taşımacılık modları arasındaki
entegrasyonu bu yolla sağlamak mümkün
değildir. Bu mecburi istikametler fayda yerine
zarar getirir uzun vadede. Bağlı alarak
ilerleyen zamanla çözüm getirilmesi de
güçleşir. Çünkü ona göre, o yapıya yönelik
yatırımlar yapılacaktır. Yani ulaşım sadece
otobüsçünün sorunu değildir. Ulaşım,
Türkiye’nin geleceğini belirleyecek en önemli
güçtür.

Herkese hayırlı haftalar, bol kazanç
diliyorum… ■

Petrol Ürünleri İşverenler
Sendikası (PÜİS) Genel
Başkanı İmran Okumuş,

Maliye Bakanı Naci Ağbal’ı ziyaret
ederek, bayilere kesilen idari para
cezalarının af kapsamına alınmasını
talep etti. Okumuş, cezalar
affedilinceye kadar bu konunun
takipçisi olacaklarını da söyledi. 

Göreve geldiği günden itibaren
akaryakıt ve LPG bayilerine haksız
yere kesilen idari para cezalarının af
veya tecil edilmesi için kararlı ve
ısrarlı girişimlerini sürdüren Petrol
Ürünleri İşverenler Sendikası
(PÜİS) Genel Başkanı İmran
Okumuş, bugün Maliye Bakanı Naci
Ağbal’ı bir kez daha ziyaret ederek
konuyu bir kez daha Maliye
Bakanına aktardı.

İdari para cezalarının affına
ilişkin PÜİS’in hazırladığı ayrıntılı
raporu Bakan Ağbal’a ileten PÜİS
Genel Başkanı İmran Okumuş,
"Cezalar affedilinceye kadar bu
konunun takipçisi olacağız.
Bıkmadan, usanmadan bu konuda
çalışacağız. İdari para cezaları
sorunu çözümleninceye kadar
ısrarla takipçisi olacağız. Enerji
Piyasası Düzenleme Kurumu’nun

(EPDK) desteği de çok önemli.
EPDK ile daha önce yaptığımız
görüşmelerde idari para cezalarının
affı konusunu gündeme
getirdiğimizde olumlu bir tabloyla

karşılaştık. Başta EPDK Başkanı
Sayın Mustafa Yılmaz olmak üzere
Sayın Kurul Üyelerimizin de bizlere
destek vereceklerine inanıyorum”
dedi. ■

PÜİS Genel Başkanı İmran Okumuş, Maliye Bakanı Naci Ağbal’ı ziyaret etti.

İdari para cezaları af kapsamına alınsın 

Naci
Ağbal

İmran
Okumuş

Shell Türkiye, bu yıl
7’incisini
düzenlediği “Yol

Emniyeti Konferansı”nı 9
Kasım’da gerçekleştirdi.
“Hedef Sıfırı Başarıyoruz,
Çünkü Önemsiyoruz”
temasıyla düzenlenen
konferansa trafik
güvenliğini geliştirmek
amacıyla yıllardır
yürüttüğü çalışmalarıyla
dikkat çeken Erzurum
Milletvekili Prof. Dr.
Mustafa Ilıcalı, Shell
Türkiye Ülke Başkanı
Ahmet Erdem, Shell &
Turcas CEO’su Felix
Faber, Türkiye Trafik
Kazalarını Önleme
Derneği Başkanı Hitay
Güner, İstanbul Emniyeti
Trafik Denetleme Şube
Müdür Yardımcısı
Mustafa İşlek ve
konunun uzmanı çok
sayıda yönetici, firma
temsilcisi ve danışman
katıldı.

Yaklaşık 250 kişinin
katıldığı konferansta,
Shell’in ve kara nakliye
operasyonlarındaki iş
ortakları olan Ulusoy,
Orpet, Acapet, Karınca
Lojistik, Alışan Lojistik ve

Ceva Lojistik’in yol
emniyeti alanındaki
örnek uygulamaları
anlatıldı, ileri sürücülük
teknikleri, defansif sürüş,
yol mühendisliği gibi
konularda çalışan eğitim
kurumları ve Sivil
Toplum Kuruluşları
deneyimlerini paylaştı.
Ayrıca Shell’in kara
nakliye operasyonlarında
görev alan, 2016 yılı
boyunca emniyetsiz
durumlara yaptıkları
müdahaleler ve
potansiyel trafik
kazalarına karşı

sergiledikleri emniyetli
davranışlar ile örnek
olmuş sürücülere de
ödülleri verildi. 

Shell Türkiye
işbirliğiyle 2016’da
hayata geçirilen “Trafikte
Engelli Kalmayalım,
Engelleri Birlikte Aşalım”
kampanyasının
öncülüğünü yapan Prof.
Dr. Mustafa Ilıcalı, “Shell
trafik kazalarının büyük
oranda insan hatasından
kaynaklandığı
gerçeğinden hareketle
çalışanlarına eğitimler
vermiş ve çok net

kurallar koymuş. Bu
sayede de başarıya
ulaşmış. Bu kararlılığı
her kurum göstermeli”
sözleriyle konferansın
açılışını yaptı.

Shell Türkiye Ülke
Başkanı Ahmet Erdem
de, “Emniyet, tüm
dünyadaki Shell
çalışanlarının
sahiplendiği, Shell
kültürünün değerli bir
parçası. Gerek arama ve
üretim gerekse dağıtım
ve satış
operasyonlarımızda çok
fazla yol yapıyoruz. Shell
olarak 70’in üzerinde
ülkede, farklı ve zorlu yol
koşulları altında günde
yaklaşık 3,8 milyon km
ve yılda 1,4 milyar km yol
katediyoruz, yani her
gün 100 kez dünyayı
turluyoruz. Bu da dünya
genelinde, yol emniyeti
alanında çok ciddi bir
bilgi birikimine ve
uzmanlığa sahip
olmamızı sağlıyor. Kendi
araştırmalarımız ve
paydaşlarımızdan
aldığımız bilgilerle hep
daha iyiye gitmeye
çalışıyoruz” dedi. ■

Shell’in DNA’sında ‘Emniyet’ var! 
7.  Yol Emniyeti Konferansı yapıldı 

Mustafa
İslek

Ahmet
Erdem

Prof. Dr.
Mustafa

Ilıcalı

Felix
Faber

Avrupa Bölgeler Meclisi
“Sürdürülebilir Hareketlilik”
temasıyla İzmir’de toplandı.

Açılışta konuşan Büyükşehir
Belediye Başkanı Aziz Kocaoğlu,
kent içi ulaşımda fosil yakıt
tüketimini en aza indirebilmek için
yaptıkları çalışmaları özetleyerek
“2020 yılına kadar sera gazı
emisyonunu yüzde 20 azaltma
sözümüzün arkasındayız” dedi.

Avrupa çapındaki en büyük
bağımsız bölgeler ağı statüsündeki
Avrupa Bölgeler Meclisi’nin 2016 yılı
Genel Toplantısı, İzmir’de yapıldı.

Büyükşehir
Belediyesi’nin ev
sahipliğinde 10
Kasım’a kadar süren
toplantının ana
teması “Sürdürülebilir
Hareketlilik: Yepyeni
Bir Dünya” idi. 

35 ülkenin üye
olduğu Avrupa
Bölgeler Meclisi’nin 3 günlük
toplantısında çalışma gruplarının
oluşturulduğu ve İzmir Büyükşehir
Belediyesi’nin sürdürülebilir ulaşım
çalışmalarına ilişkin inceleme

gezileri düzenlendiği bildirildi. 
Büyükşehir Belediye

Başkanı Aziz Kocaoğlu,
kentteki ulaşım projeleri ve
devam eden yatırımlarla ilgili
önemli bilgiler verdi.
“Sürdürülebilir kentsel
gelişme” için ilk sırayı ulaşıma
verdiklerini söyleyen Başkan
Kocaoğlu, İzmir’in “yaşam

kalitesini devamlı olarak geliştiren
yaşanabilir bir kent” olduğunu
vurguladı: “Kentiçi ulaşımda fosil
yakıt tüketimini en aza indirebilmek
için raylı sistem yatırımlarına büyük
ağırlık veriyoruz. Avrupa’nın en
büyük elektrikli otobüs filosunu
İzmir’de kuruyoruz. 15 yeni
gemimiz de çevreci özelliklere sahip.
Kademe kademe uygulamaya
aldığımız ‘Akıllı Trafik Sistemi’
sayesinde kavşaklarda bekleme
süreleri azalacak. Kentiçindeki
bisiklet kullanımını ciddi biçimde
artırdık. 2020 yılına kadar sera gazı
emisyonunu yüzde 20 azaltma
sözümüzün arkasındayız” diye
konuştu. ■

“Sözümüzün arkasındayız”
İzmir, sera gazı emisyonunu düşürecek

Antalya’da araç
dönüşümünde
son tarih 
1 Şubat 2017 
Antalya Büyükşehir Belediyesi
kentiçi ulaşımda araç
dönüşümüne yönelik son tarihi 1
Şubat 2017 olarak açıkladı.  

Büyükşehir Belediyesi tarafından
yapılan açıklamada kentiçi toplu
ulaşım sisteminin

iyileştirilmesine yönelik çalışmalar
kapsamında dönüşüm  alçak tabanlı,
engelliler için uygun, klimalı otobüslere
dönüşüm işlemlerinin hızla devam
ettiği belirtildi. Dönüşüm için verilen
sürenin sona erdiğinin de vurgulandığı
açıklamada araç değişimine yönelik
yeni bir süre verilmesi konusunda
yoğun talepler geldiği ifade edilerek
taşımacılara yeni bir süre verildiği
açıklandı. Belediyeden yapılan
açıklama şu şekilde:  

7 metrelik araç sahibi olan
esnafımıza 2’ye 1 dönüşüm yaparak 12
metrelik otobüslerle sisteme katılma ya
da eski M plaka haklarına dönerek, 14
kişilik minibüslerle şehir dışı hatlarda
çalışma konusunda seçimlerini
yapmaları için verilen süreler de sona
ermiştir. 

Esnaf ortak havuzdan eşit
pay alacak

Dönüşüme katılmak isteyen
esnafımız 12 metrelik araçları ile kent
içi toplu ulaşım sisteminde ortak
havuzdan eşit pay alacaklar ve ayrıca
tüm hatlarda dönüşümlü çalışma
imkanı bulacaklardır. Bunun yanı sıra
yeni kurulan Esnaf Ulaşım A.Ş.’ne ortak
olacaklar ve bu imkanlardan da
faydalanabileceklerdir. Şüphesiz en
büyük kazanımları tahditli plaka sahibi
olmaktır. Dönüşüme katılmak
istemediklerini bildiren veya hiç
başvuru yapmayan esnafımız ise eski M
plaka hakkına geri dönecek ve dış
hatlarda çalışacaktır. 

Süre uzatılsın diye yoğun
bir talep 

Araç değişimleri ve tüm araçların
turkuaz renge boyanmaları için
esnafımıza yılsonuna kadar süre
verilmişti. Bu aşamada Antalya Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği Başkanımız
ve Esnaf Ulaşım A.Ş. yetkilileri
aracılığıyla; esnafımızdan sürenin
uzatılması hususunda yoğun istekler
gelmiştir. 

1 Şubat son tarih 
En öncelikli amacımız her zaman

halkımıza en iyi hizmeti vermektir.
Bunu yaparken esnafımızla el ele
vererek, esnafımızın fikir ve isteklerini
dinleyerek, hak ve menfaatlerini
koruyarak yola çıkmaktayız. Bu nedenle
konu tekrar değerlendirilmiş ve araç
dönüşümleri ile renk dönüşümlerinin
süresi son kez 1 Şubat 2017 tarihine
kadar uzatılmıştır. 

Araçlar Turkuaz renginde
olacak 

Hem 2’ye 1 dönüşü kabul eden
esnafımız hem de dönüşümü kabul
etmeyip M plaka hakkı ile 14 kişilik
minibüslere dönecek esnafımız ile hiç
başvuruda bulunmadığı için 14 kişilik
minibüse dönmüş kabul edilecek
esnafımız 1 Şubat 2017 tarihine kadar
seçimlerine uygun araçlarını alacaklar
ve kendi sistemlerine katılacaklardır.
Aynı zamanda 12 metrelik araçlarımız
bu tarihe kadar renk değişimlerini
tamamlayıp turkuaz rengi ile hizmet
vereceklerdir. 01 Şubat 2017 tarihinden
sonra şehir içi ve şehir dışı hatlarda 7
metrelik AB, ATT plaka grubu araçların
çalışması mümkün olmayacaktır. ■
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ABD otobüs pazarında TEMSA rüzgârı
esmeye devam ediyor 

TESLA da TEMSA
tercih etti 

2010 yılında ABD otobüs pazarına adım
atan TEMSA’nın üretimini
gerçekleştirdiği otobüsler birçok

taşımacının yanı sıra dev teknoloji
şirketlerinin de gözdesi olmaya devam ediyor.
ABD pazarında hedeflerini büyütmeye devam
eden TEMSA, katıldığı fuar ve çeşitli
etkinliklerle müşterileriyle buluşmaya devam
ediyor. 

Taşımacılar memnun 
TEMSA, ABD'nin California eyaletinde, 15

- 19 Ekim 2016 tarihleri arasında, 43’üncü kez
düzenlenen California Bus Assosiation (CBA)
Fuarı’na; TS30, TS 35E ve TS45 modelleri ile
katıldı. TEMSA Amerika Bölge Satış Müdürü
Deniz Çetin, “Bölgenin önde gelen
operatörleri filolarındaki TEMSA araçlarından
ve kendilerine sunulan servis hizmetlerinden
duydukları memnuniyeti dile getirdiler” dedi.

75 TEMSA personel taşıyor 
TEMSA

Genel Müdürü
Dinçer Çelik,
zorlu ABD
pazarında bir
Türk markası
olarak başarılı
çalışmalar

yürüttüklerini ve birçok taşımacının yanı sıra
dev teknoloji şirketlerinin tercihinin de
TEMSA olmasından mutluluk duyduklarını
ifade etti. Çelik, “California bölgesinde
özellikle Facebook, Google, Yahoo ve Netflix
gibi Silikon Vadisi’nde bulunan yüksek
teknoloji ve internet şirketlerinin personel
taşımacılığında yaygın olarak kullanılan
TEMSA otobüsleri Tesla'nın da ilk tercihi
oldu. Bölgede 200'ü aşkın otobüs ile önde
gelen operatörlerin filosunda yer alan
TEMSA'nın 75 adet otobüsü, yüksek teknoloji
ve internet şirketleri tarafından kullanılıyor”
diye konuştu.

California ve New Jersey’de… 
ABD pazarında otobüs satış adetleri

arttıkça servis ağlarını da büyüttüklerine
dikkati çeken Çelik sözlerini şöyle tamamladı:
“CBA Fuarı’nda mevcut Texas ve Florida
lokasyonlarına ek olarak California ve
NewJersey'de açacağımız 2 yeni lokasyonun
haberini sektöre duyurduk. Bu lokasyonlarda
satış, servis ve yedek parça hizmetleri
verilerek, ABD genelinde sektör normlarında
yaygın bir hizmet ağı seviyesine ulaşılmış
olunacak.” ■

Filosunda 70 özmal ve 30 kiralık
olmak üzere 100 araç bulunan
Balıkesir Uludağ Turizm, Safir
Plus yatırımlarını sürdürdü.
Firmanın filosunda son iki yılda
Temsa marka araç sayısının oranı
50’ye ulaştı.    

Balıkesir Otogarı’nda 4 Kasım
Perşembe günü düzenlenen
törenle Balıkesir Uludağ

Turizm’in filosuna 5 adet Safir Plus
daha katıldı. Törene Balıkesir Turizm
Yönetim Kurulu Başkanı Özdemir
Şengörenoğlu, Yönetim Kurulu Üyesi
Tağmaç Şengörenoğlu, bireysel
otobüsçüler, Ülkü Dikmen, Derman
Dikmen, Temsa Genel Müdürü Dinçer
Çelik, Temsa Satış Direktörü Murat
Anıl, Satış Müdürü Baybars Dağ, Antoto
İstanbul Genel Müdürü Efe Selçuk, Ege
Bölge Satış Yöneticisi İrfan Özsevim ve

Kamu Satış Müdürü Ayşegül Gökçe
katıldı. 

Safir Plus bir adım önde 
Balıkesir Turizm Yönetim Kurulu

Başkanı Özdemir Şengörenoğlu işletme
maliyetleri açısından
değerlendirdiklerinde Safir Plus’ın bir
adım önde olduğunu belirterek şunları
söyledi: “Gelirleri artıramadığınız bir
dönemde giderleri düşürebilmek için
bu tür projeler üretmeniz lazım. Temsa
bu konuda sağ olsun gereken desteği
veriyor, undan sonra da vereceğinden
eminiz. Temsa ile güzel bir işbirliğimiz
var. Temsa araçların 2+1 koltuklu
konforundan yolcumuz çok memnun.
Üretilen araçlardaki kalite ve
randımanın iyi olmasıyla da Temsa
tercih ediyoruz. Temsa bizim isteğimize
göre araçta çok hızlı değişiklikler
yapabiliyor. Yerli ürün olması da yedek
parça açısından uygun imkanlar

sunuyor. Satış sonrası servislerden de
çok memnunuz. Temsa yönetimi ile çok
sık bir araya geliyoruz. Temsa ile bir aile
olduk” dedi. 

Hedef sektöre katkı sağlamak
Temsa Satış Direktörü Murat Anıl

da Balıkesir Uludağ Turizm’in
seçimlerini Temsa’dan yana
yapmalarından duydukları
memnuniyeti dile getirerek, “Özdemir
Bey’e teşekkür ediyorum. Seçimlerini
son iki yıldır Temsa yönünde
yapıyorlar. Zor bir sektör. Kazançlar her
geçen gün göreceli bir şekilde azalıyor.
Biz de üretici olarak bakıyoruz, ne
yapabiliriz de sektöre katkı
sağlayabiliriz diye. Bunun en güzel
örneklerinden biri 41+1 2+1 koltuklu

ürünümüz. 37 koltuklu aracımıza ek 4
koltuk daha koyarak cirosal olarak katkı
sağlamanın keyfini yaşıyoruz. Yolcular
seyahat sürecinde 2+1 koltuklu aracı
tercih ediyor. Yolcu, konforlu koltuk,
sağlıklı bir klima, multimedya
sistemleri olsun istiyor. Hepsi Safir
Plus’ta mevcut. İşletmeci az yaksın, ilk
yatırım maliyeti uygun olsun, servisi ve
yedek parçası bol olsun istiyor.
Temsa’nın bunun altyapısını son 5 yılda
çok çok iyi oturttuğunu görüyoruz.
Pazar rakamları da bu açıklamalarımızı
destekliyor. Kaptan arkadaşlar da güçlü
bir motor olsun istiyor. Kullandığımız
motor, diferansiyel, şanzımanlar,
komponentler zaten dünya çapında
bilinen ürünler. Temsa ekibi bölgesel
anlamda, müşteri memnuniyeti

açısından üstün bir hizmetle çalışıyor.
Bütün bunlar birleştiğinde başarı her
geçen sene büyüyor. Yüzde 7’lerden
yüzde 38.5’lara varan pazar payından
söz etmek mümkün. Biz tüm
yatırımcılarımızın satış sonrası
sürecinde de yanındayız. Balıkesir
Uludağ Turizm yönetimi ve tüm
çalışanlarına teşekkür ediyoruz” dedi.     

25 Temsa yatırımı 
Ege Bölge Satış Yöneticisi İrfan

Özsevim de, “Sadece büyük otobüs
değil, Uludağ Turizm’in eş şirketleri de
içinde Temsa araç yatırımları 25 adet
oldu. İzmir Otogarı’nın toplu servis
taşımacılığını Prestij araçlarla
yapıyorlar. Küçük araçta 40 adet, büyük
otobüste 30 adetli Temsa filo yapısına
geldik. Yılda ortalama 25-30 bandında
bir ticaret sürüyor. Maraton aracımıza
yönelik te görüşmelerimiz sürüyor. Yıl
sonuna doğru Maraton yatırımı da
olabilir” dedi. ■

Temsa Safir Plus ile filosunu yeniliyor
Bireyselcilerin tercihi Safir
Plus 

Balıkesir Uludağ Turizm
bünyesinde katılımcı firma olarak
hizmet veren Ülkü Tur’un da
tercihi Safir Plus oldu.  6 ay önce
ilk Safir Plus aracı satın alan Ülkü
Tur, 2 adet Safir Plus daha teslim
aldı. Araçları Ülkü Dikmen ve oğlu
Derman Dikmen teslim aldı.
Balıkesir-Bandırma arasında 60
araçla servis taşımacılığı alanında
hizmet verdiklerini belirten Ülkü
Dikmen, “6 ay önce aldığımız Safir
Plus ile şehirlerarası alana adım
attık. Taşımacılık bizim işimiz.
Riskleri dağıtmak istiyoruz. 2 adet
daha Safir Plus daha aldık. 2017
yılında yine Safir Plus yatırımı
planlıyoruz. Araçlarımız Balıkesir
Uludağ Turizm filosunda hizmet
veriyor.  Safir Plus tercihimizde
yakıt tüketiminde düşüklük ve
araçların sahip olduğu teknolojik
konfor ve kalite etken oldu” dedi. 

100 aracı bulunan Balıkesir Uludağ Turizm 
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Mustafa
Yıldırım
TOBB Karayolu Yolcu 
Taşımacılığı Sektör 
Meclis Başkanı

9Kasım Perşembe günü İstanbul Büyükşehir
Belediyesi Genel Sekreter Yardımcısı Sayın
Muzaffer Hacımustafaoğlu ile tekrar bir

araya geldik.  Anadolu Otogarı ve 3’üncü köprü
ile ilgili taleplerimiz gündeme geldi.
UKOME’nin aldığı yanlış kararlara yönelik
görüşlerimizi ifade ettik. UKOME’nin alacağı
kararlarla ilgili sektöre danışılması gerektiğine
yönelik düşüncelerimizi açıkladık. Biz UKOME
toplantılarına katılarak oy kullanmayı değil ama
en azından kararlar alınırken kendimizi
savunma hakkı verilmesini rica ettik. Sayın
Hacımustafaoğlu da “Tamam, herkes geliyor, siz
de gelin. Haklısınız sizi de çağırırız” yönünde
düşüncesini ifade etti. Şimdi UKOME
gündemini takip edeceğiz.  En azından UKOME
üyelerinin sektörün sesini duyacak olmasından
dolayı mutluluk duyduk, teşekkür ettik.

Yeri birlikte belirleyelim 
Yapılması planlanan Anadolu Otogarını bu

şartlarda kullanma şansımızın olmadığını ve
yerinin değişmesi gerektiğini de ifade ettik. Bu
yer değişimi konusunda birlikte hareket etmek
isteğimizi açıkladık.  Sayın Genel Sekreter de o
konuda bir karar verilmediğini, ihale
açılmadığını ifade etti, mutabık kaldık. 3’üncü
köprünün kullanımının devam edip etmeyeceği
konusunu beklemek gerektiğini de söyledik.
Ataşehir’de bir terminalin fonksiyon dışı
kalacağına yönelik tavrımızı net olarak ortaya
koyduk. Bu kabul da gördü.  

Bölge Müdürüne ziyaret 
İTO’da 9 Kasım Perşembe günü yaptığımız

komite toplantısında, İstanbul’da otobüs
işletmeciliğine yönelik çalıştayın İTO
bünyesinde yapılması kararını aldık.  10 Kasım
Cuma günü İstanbul Ulaştırma Bölge Müdürü
Cem Murat Yıldırım’a, bu kararımızı da ilettik.
Sayın Yıldırım, bu konuda bir karar
almadıklarını, karar aldıklarında bunu
değerlendireceklerini ifade ettiler. Sektör
bünyesinde büyük markaların oluşması için bir
şemsiye şirketin kurulmasına yönelik
düşüncelerimizi ilettik. “D1 yetki belge
sahiplerinin güçlerini birleştirerek dünya ile
yarışılabilir duruma gelmesi gerekir” dedik.
Kendisini dinledik. Sayın Yıldırım, çok bilgili bir
bürokrat. Hakikaten sektörümüze çok yakın
duruyor. Teşekkürlerimizi ilettik.  Haklı
olduğumuz konularda bize destek vermesini
istedik. Memnuniyetle bize destek vereceğini
söyledi. 

Akıllı sistemler kullanılmalı 
Otogarda, Ulaştırma Bölge Müdürlüğü

irtibat bürosu kurulması önemli bir adım.
Teknolojinin daha çok kullanılması gerektiğini,
internet üzerinden evrak kaydedilebilmesi
gerektiğini konuştuk. Bu konuda Sayın Yıldırım’ı
destekliyoruz. Sektörümüzün, bu akıllı sistemleri
kullanarak işlem yapmasının zamanının gelip
geçtiğini, akıllı sistemlerin zaten bu işler için var
olduğunu ifade ettik. Kendisi de zaten bu
düşüncelerde olduğunu söyledi. Ankara’dan
onay bekleniyor. Büyükşehirlerden başlayarak
otogarlarda şubelerin oluşturulması
maliyetlerimizi düşürecek, zaman kazandıracak,
her işlem için bölge müdürlüğüne gitmemize
gerek kalmayacak. Gerek TOFED’in yaptığı
girişim gerekse kendilerinin bu konudaki
çalışmalarının aynı doğrultuda olduğunu, akıllı
sistemlerin daha çok kullanılması gerektiğini
ifade etti. TOBB’un bu hafta içinde yapılması
planlanan, ancak Sayın Başbakan’ın yoğun
gündemi nedeniyle ertelenen Sektörler
Şurasında dile getireceğimiz maddeleri de ifade
ettik, faydalı bir görüşme oldu. Sorunların
çözümü için destek vereceğini söyledi. Yolcu
Ulaştırma Şurasının. 2017 yılında yapılmasını
teklif ettik, bunun sektörün çok önemli bir
beklentisi haline geldiğini de söyledik. Biz,
Sayın Başbakanımızın sektörümüzün yaşadığı
sorunlara yönelik bir irade ortaya koymasını
haklı taleplerimizin karşılanmasını bekliyoruz.
Ulaştırma sistemlerinde altyapı entegrasyonuna
ve ulusal ulaşım kimliğine ihtiyacımız var.
Sistemler arası entegrasyonun, her modun kendi
yolcusunu taşıyacağı bir yapının, kombine
taşımacılık, kapasite kullanımı ve verimlilik
konularında çalışmalarda Bakanlığın bir
danışma kurulunun oluşturularak muhatabının
olması gerektiğine inanıyoruz. Hava, kara,
deniz, raylı sistemleri içine alan bir yapının,
Yolcu Taşımacılığı Kurulu’nun kurulması lazım

Kombine Taşımacılık Yasası şart 
Sistemler arasında dengenin kurulması

lazım. Bütün bu kavramların mevzuatla
düzenlenmesi gerektiğini düşünüyoruz.
Kombine Taşımacılık Yasasının bir şart ve
gereklilik olduğuna inanıyoruz. Sektörün
sorunlarına kalıcı çözüm arayışı içindeyiz.
İnsansız terminal konusu da gündeme geldi.
Maliyetleri düşüren bir terminal anlayışının
mutlaka yerleştirmeliyiz. Akıllı sistemlerle
donatılan, biletlerin kiosklarda satıldığı
sistemlerin kurulması yönünde düzenlemelerin
yapılması gerekiyor.  Sayın Cem Murat Yıldırım
ile servislerin ortak yapıya dönüşmesi,
komisyondan vazgeçilmesi konularını da
değerlendirdik.

Herkese iyi haftalar diliyorum… ■

Anadolu Otogarı
yeri değişmeli 

TBMM Plan ve Bütçe
Komisyonunda, Ulaştırma,
Denizcilik ve Haberleşme
Bakanlığı, Karayolları Genel
Müdürlüğü (KGM), Bilgi
Teknolojileri ve İletişim Kurumu
(BTK) ile Sivil Havacılık Genel
Müdürlüğü (SHGM) bütçeleri
görüşüldü.

Bakanlığının bütçesine ilişkin
sunum yapan Ulaştırma
Denizcilik ve Haberleşme

Bakanı Ahmet Arslan, bugüne kadar
karayollarında 24 bin 891 kilometrelik
bölünmüş yol ağı ile 76 ili birbirine
bağladıklarını ifade etti. Özellikle
yüksek hızlı tren hatlarında bin 213
kilometreye, 29 milyon yolcuya
erişildiğini, faal olan havalimanı
sayısını 26'dan 55'e çıkardıklarını,
denizde ise Türk sahipli filoyu 29,1
milyon dedveyte çıkardıklarını anlattı.

Bakan Arslan, ulaştırma türlerini
birbiriyle entegre etmek istediklerini
dile getirerek, "Denizyolu, karayolu ve
demiryolunu bağımsız düşünmeden
üç ulaştırma türünü entegre edip,
bulunduğumuz coğrafyadan
yararlanmak istiyoruz" ifadesini
kullandı. Son 14 yılda kamu özel
işbirliği yatırımları da dahil olmak
üzere 304 milyar liralık yatırım
yaptıklarını belirten Arslan,

karayoluna 193 milyar, demiryoluna
54 milyar, haberleşmeye 30 milyar,
havayoluna 23 ve denizyoluna 4
milyar lira yatırım
gerçekleştirdiklerini kaydetti.

Ovit Tüneli'nde ışık görünüyor
Arslan, sunumunda şu bilgilere

yer verdi: "1915 Çanakkale
Köprüsü'nün de yer aldığı 'Malkara-
Gelibolu-1915 Çanakkale Köprüsü ve
Çanakkale Bağlantısı' kesimi için
ihaleye çıktık, 26 Ocak'ta tekliflerini
alacağız. 1915 Çanakkale Köprüsü,
2023 yılını simgeleyecek şekilde 2 bin
23 metre orta açıklığa sahip olacak.
Cumhuriyetimizin 100. yılında
açmayı hedefliyoruz. 330 kilometre
uzunluğundaki Ankara-Niğde
Otoyolu projesi için süreçler
tamamlandı, ihalelerine çıkacağız.
Menemen-Aliağa-Çandarlı Otoyolu
için bugün itibarıyla ilana çıkıldı."

Avrasya Tüneli'nin 20 Aralık'ta
hizmete açılacağını vurgulayan
Arslan, İstanbul Boğazı'na yapılacak
3. tünelin günde 6,5 milyon yolcuya
hizmet vereceğini ve 10 ayrı raylı
sistemle entegre olacağını açıkladı.
Ovit Tünelinin ‘ışık göründü’ törenini
bu hafta yapacaklarını açıkladı.

Milletvekillerinin soru ve
eleştirilerine verilen yanıtların
ardından Bakanlık ve bağlı
kuruluşların 2017 yılı bütçeleri kabul
edildi. ■

Entegrasyon dönemi başlıyor

UDH Bakanlığı 2017 bütçesi kabul edildi 

Ulaştırma Denizcilik ve Haberleşme Bakanı Ahmet Arslan, yüksek
hızlı trenlerle (YHT) bugüne kadar 29 milyon yolcuya hizmet
verildiğine belirterek, "Ankara - Eskişehir arasında demiryolu ile
taşınan yolcu sayısı YHT ile yüzde 8'den yüzde 72'ye yükseldi.
Ankara - Konya arasında ise toplam yolcunun yüzde 66'sı YHT ile
taşınıyor” dedi.

Filosunu TEMSA Safir Plus 2+1
araçlarla yenileme kararı alan
Anadolu Ulaşım, TEMSA
yönetimi ile İzmir’de bir araya
geldi.

5Kasım Cuma günü gerçekleşen
buluşmaya Pamukkale Turizm
Yönetim Kurulu Üyeleri Sadık

Turan Bababalım, Mazlum
Bababalım, Pamukkale Turizm
Genel Müdürü Mustafa Özdalgıç,
Anadolu Ulaşım Genel Müdürü
Mehmet Ali Akçın, bölge
acentelerinin yetkilileri, TEMSA
Satış Direktörü Murat Anıl, Otobüs
Satış Müdürü Baybars Dağ, TEMSA
SSH Müdürü Süleyman Yurt, Ege
Bölge Satış Yöneticisi İrfan Özsevim
ve TEMSA Ankara bayisi Yaşaroğlu
Otomotiv Genel Müdürü Yaşar
Özkan katıldı.

Filonun tamamı Safir Plus 
TEMSA ile çok önemli bir

işbirliği gerçekleştirdiklerini
açıklayan Anadolu Ulaşım Genel
Müdürü Mehmet Ali Akçın, “100
adetlik TEMSA Safir Plus yatırımı ile
filomuzun tamamını yenilemiş
olacağız. Bu işbirliğini ilk partisini
İstanbul’da düzenlenen etkinlikle

teslim aldığımız Safir Plus ile
başlattık. Araçlarımız 2+1 olacak.
TEMSA’nın işletim sürecine
ekonomik avantaj, seyahat sürecine
konfor katan Safir Plus araçları ile
hedeflerimiz de büyümeye devam
edecek. Bu yılı 3 milyon 200 bin
dolayında yolcu ile kapatmaya
hazırlanıyoruz. 2017 yılında ise 4
milyon yolcu hedefi belirledik.
Yepyeni araçlarımızla ve

önümüzdeki süreçte
oluşturacağımız hatlarla birlikte bu
hedefe de ulaşacağımıza yönelik
inancımız tam. TEMSA ile bu
işbirliğine yönelik anlaşmanın
imzalarını da Hannover Fuarı’nda
atmıştık. Bu süreçte daha yakından
da gördük ki, TEMSA müşterisinin
ihtiyaçlarına yönelik çözüm
üretmede çok hızlı bir şirket.
TEMSA, üretimini gerçekleştirdiği

araçlarla ilgili sadece satış sürecinde
değil, satış sonrası süreçte de
arkasında duruyor. Bu işbirliğinde
bizlere yakın ilgi gösteren ve
desteklerini esirgemeyen TEMSA
Genel Müdürü Sayın Dinçer Çelik’e,
Satış Direktörü Sayın Murat Anıl’a ve
ekibine de teşekkür ediyoruz.
İşbirliğimiz iki markaya da hayırlı
uğurlu olsun” dedi.

TEMSA’ya gurur veriyor 
İstanbul’da düzenlenen

etkinliğin ardından bu kez Anadolu
Ulaşım ve Pamukkale Turizm’in ev
sahipliğinde gerçekleşen etkinlikte,
İzmir’de bir araya gelmekten büyük
mutluluk duyduklarını ifade eden
TEMSA Satış Direktörü Murat Anıl,
“Sektörümüzün öncü firmalarından
Pamukkale Turizm ve Anadolu
Ulaşım ile işbirliği yapmaktan gurur
duyuyoruz. Anadolu Ulaşım’ın
büyüyen hedeflerinde bizi partner
olarak seçmesi de ayrı bir mutluluk.
TEMSA olarak öncelikli hedefimiz iş
ortaklarımız olarak gördüğümüz
müşterilerimize her süreçte katkı ve
destek sağlamak. Anadolu Ulaşım
filosuna katılan ve katılmaya devam
edecek Safir Plus araçlarımızın
hayırlı olmasını ve bol kazanç
getirmesini diliyorum” diye konuştu. ■

Anadolu Ulaşım ve TEMSA İzmir’de buluştu 



Nisan 2016’da ESHOT
Genel Müdürlüğü
tarafından düzenlenen
ihaleyi Otokar kazanmıştı.
Ekim ayında 60 adetlik
partinin teslimatı yapıldı
ve araçlar hizmete alındı.
Yıl sonuna kadar araçların
teslimatının
tamamlanması
bekleniyor.

Otokar’ın ürettiği
araçlarda, başta aks ve
şanzıman olmak üzere

çeşitli ZF komponentleri
kullanılıyor. ESHOT’un
kullanacağı 100 adet körüklü
otobüs, Otokar’ın Türkiye
pazarında ZF-EcoLife
şanzıman ile sunduğu ilk
körüklü Kent modeli olma
özelliğini taşıyor.

Güvenli ve verimli
Otobüs filosunu yenileme

ve güçlendirmeye yönelik
başarılı çalışmalara imza atan
İzmir Büyükşehir Belediyesi,
yeni 100 adet Otokar otobüs ile
bu amaca yönelik önemli bir
adım atıyor ve İzmir’e özgü
çözümler sunuyor. Euro 6
motorla donatılan körüklü
Otokar Kent otobüsler, ZF-
EcoLife otomatik şanzıman ile
üstün verimlilik ve sürüş
konforuna bir arada sahip
olarak İzmirlilerin hizmetinde
olacaktır. 

ZF-Ecolife şanzımanlı
Otokar Kent otobüsler, İzmir’in
sıcak yaz iklimi ve zorlu
güzergahlarının üstesinden
başarıyla gelmektedir. 

Şehir içi ulaşımın tüm
zorlu koşullarına uygun
tasarlanan ZF-EcoLife
şanzımanlar, 6 ileri vites
ile optimum hız ve
performans
sağlamaktadır. Primer
Retarderi ile halefi
Ecomat’a göre yüzde 40
daha yüksek frenleme
gücü sağlar. Helis dişli
yapısı ve sunduğu düşük
devirlerde sürüş imkanı
ile sessiz çalışan ve
verimliliği arttıran, çevre
dostu bir şanzımandır.
Çift soğutma sistemi ile
şanzıman aşırı ısınmaya
karşı korunur ve yağ
değişim aralıkları uzar.
Topografiye bağlı vites
kontrol sistemi TopoDyn
Life standart olarak yer
almakta olup sürüş
boyunca şanzımanın,
güzergahın topografisine
uyum sağlamasına ve en
uygun vitesleri en doğru
zamanda seçerek yakıt
ekonomisi yapmasına
imkan sağlamaktadır.

Akslar da ZF’den
Körüklü Otokar Kent

otobüslerinde AV132 ve
AVN132 alçak tabanlı
arka akslar ve RL82EC
bağımsız ön süspansiyon
kullanılmaktadır. ZF
tarafından geliştirilen
alçak taban özellikli
portal akslar sayesinde
araclara basamaksız
biniş ve inişler hızlı ve
konforlu olarak
yapılabilmektedir. ■
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Taşımacılar UKOME’lerde
temsil edilmelidir
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Sivil toplum örgütlenmesi
günümüzde önemini artırıyor.
Buna da bağlı olarak yoğun

örgütlenmeler yaşanıyor. Bunların
önemli bir kısmı sosyal fayda
amaçlı, saygın sivil toplum
kuruluşları. Mesleki örgütlenmeler
kazanç arttırma amaçlı olsalar da
büyük bir ihtiyacı karşılıyorlar.
Bunların bir kısmı sosyal fayda da
üretiyor. 

Yasal durum
Mesleki örgütlerin önemli bir

kısmı kanunla getirilen yarı resmi
kuruluşlar; TOBB, TESK, TBB, TTB,
TMMOB gibi... Bunlara üyelik
zorunlu. Bunlar dışında tamamen
sivil olan mesleki kuruluşlar var;
UND, UTİKAD, TOFED, TOF, UYOF,
TTDER gibi… Bunlara üyelik
zorunlu değil. Kurallara uymak
kaydıyla herkes yenilerini kurabilir. 

Mesleki örgütlerin
faaliyetlerini; meslek içi
meslektaşlar arası çabalar ve ilgili
diğer kuruluşlardan taleplerde
bulunmak veya ortak çalışmak
şeklinde ayırabiliriz. Bunları
görüşme, yazı, yayın yoluyla
gerçekleştiriyorlar. Bir de mevcut
organizasyonlara katılım söz
konusu. Kanunla kurulan
organizasyonların katılımcıları da
mevzuatla belirlenmiş, ancak bu
mevzuatı aşarak katılım mümkün. 

TOBB-TESK ayrımı…
Taşımacıları da kapsayan,

kanunla kurulmuş iki büyük
mesleki örgütlenme TOBB ve TESK.
Kısaca; TOBB büyük ölçekli kişi ve
kuruluşların, TESK ise küçük ölçekli
esnafın örgütü. Otobüsçüler ve
diğer taşımacılardan büyük ölçekli
olanlar TOBB bağlısı ticaret ve
sanayi odalarına ve bunların ilgili
komisyonlarına katılıyorlar. TESK’te
ise bunun içindeki Türkiye Şoförler
ve Otomobilciler Federasyonu
bağlısı odalara kayıt oluyorlar. Artık
çalışanlar, yani şoförler TŞOF’a üye
olmak zorunda değil. Onların
örgütleri başka: sendika vs. 

Ulaşım işleri…
Ulaşım ve trafik ile ilgili

konuların, esas olarak İçişleri
Bakanlığı, UDH Bakanlığı ve
belediyelerle ilgili yanları var. Buna
göre de mevzuatları hazırlanmış.
Karayolları Trafik Kanunu ve
Karayolu Taşıma Kanunu esas.
Bunun dışında belediyelerin
görevleri de kendi kanunlarında
belirtilmiş. Tabii, belediyelerin yanı
sıra büyükşehir yapılanması
getirilince bunların mevzuatı ve
görevleri de ayrılmış. 

UKOME yapılanması…
Büyükşehir Belediyesi Kanunu,

bu belediyelere verilen ulaşımla ve
trafikle ilgili görevler ile yetkilerin
Ulaşım Koordinasyon Merkezi
(UKOME) tarafından kullanılmasını
gerektiriyor. Buralarda İl Trafik
Komisyonu yetkilerini de UKOME
kullanıyor. Büyükşehir belediyeleri
ile UKOME’lerin görev ve yetkileri
yanı sıra yapısı da mevzuatla
belirlenmiş. Tabii, her büyükşehrin
yapısına göre değişim mümkün.
Bazı UKOME’lerde deniz ve göl
taşımaları dolayısıyla ilgili
temsilciler varken bazılarında
bulunmuyor. 

İstanbul UKOME
Elime geçen bir İstanbul

UKOME kararından hareketle,
yapısını ele alalım. Karardaki 21
imzadan 10’u Büyükşehir
Belediyesinden: Genel Sekreter,
Genel Sekreter Yardımcısı, Ulaşım
Daire Başkanı, Birinci Hukuk
Müşavirliği, Fen İşleri Dairesi
Başkanı, İETT Genel Müdürü,
İstanbul Şehir Hatları Tur AŞ,
İstanbul Ulaşım AŞ Genel Müdürü,
Ulaşım Koordinasyon Müdürü,
Toplu Ulaşım Hizmetleri Müdürü.
(Bazıları en üst düzeyde katılırken
bazıları bir temsilciyle
katılabiliyorlar.) 

Ulaştırma Denizcilik ve
Haberleşme Bakanlığından 6
katılım var: Karayolları Birinci
Bölge Müdürlüğü, İstanbul Liman
Başkanlığı, DHMİ Genel
Müdürlüğü, TCDD Birinci Bölge
Müdürlüğü, Karayolu Düzenleme
Genel Müdürlüğü ve Altyapı Genel
Müdürlüğü. 

Güvenlikle ilgili birimlerden
dört katılım var: İstanbul Emniyet
Müdürlüğü, Milli Savunma
Bakanlığı Birinci Ordu Komutanlığı,
İl Jandarma Komutanlığı, Sahil
Güvenlik Komutanlığı. 

Belediye dışındaki katılımlarda
bazen üst düzey bazen yerel isim
var. Örneğin, Karayolları Genel
Müdürlüğü, Emniyet Genel
Müdürlüğü veya Jandarma Genel
Komutanlığı denmeyip, bunların
İstanbul temsilcileri sayılırken
DHMİ, Sahil Güvenlik gibi
kuruluşlarda yerel temsilci
belirtilmiyor. 

Sivil toplum
Elime geçen kararda, sivil

toplum kuruluşu olarak sadece
Türkiye Şoförler ve Otomobilciler
Federasyonunun temsili bulunuyor.
Bunun doğrudan temsil edilmesi
yerine bir yerel temsilci daha
uygun olmaz mı? Örneğin,
İSTESOB (İstanbul Esnaf ve
Sanatkarlar Odaları Birliği) veya
İstanbul’daki taşıma ile ilgili esnaf
odası gibi… 

Bundan daha önemlisi, esnaf
türünden küçük ölçekli
taşımacıların temsiline rağmen
büyük ölçekli taşımacıların hiç
temsil edilmemesi… Tabii, burada
TOBB temsilcisi değil, İstanbul
Ticaret Odası (bulunmadığı illerde
Ticaret ve Sanayi Odası) eliyle
temsil. Bunun kim olacağını, hangi
komisyondan seçileceğini Odaya
bırakalım. 

Yolcu özel…
Belediyeden belgeli şehiriçi

yolcu taşımacılarını servisçiler,
turizmciler ve hatlı toplu
taşımacılar (minibüsçüler, halk
otobüsçüleri vs.) şeklinde
ayırabiliriz. Tabii, bir de taksiciler
var. Bunların her birinin temsil
hakkı düşünülebilmeli… Yine
bunların ortak temsilinin
zorluğundan hareketle her biri için
birer ticaret odasından birer de
esnaf odasından temsilci olabilir.
Sayının artmasından korkulmamalı,
20 resmi katılımcının yanı sıra 6-7
de özel sektörden sivil katılımcı
oluversin. Tabii, yük taşımacılarını
da unutmamak lazım. 

Kritik noktalar…
Bazıları Yolcu Taşımacıları

Sektör Meclisi üzerinden temsil
önerebilir; bilinmeli ki bu,
TOBB’un bir başka tür temsili olur.
Konu sadece İstanbul, Ankara
değil… Bu nedenle yerel birimleri
olmayan sektör meclisi yerine yerel
birimi olan odalarla temsil daha
doğru olur. Aynı şey, Yük
Taşımacılığı Sektör Meclisi için de
geçerlidir. Ticaret odaları hem
yolcu hem de yük taşımacılarını
temsil de edebilir. Bu arada sektör
meclislerinde esnaf türü
taşımacıların temsili pek söz
konusu değildir. 

Şehirlerarası taşımacılar ne
olacak? UKOME’deki konular
çoğunlukla kentiçi, bu nedenle D1
ve D2 belge sahiplerinin her
UKOME’de ayrıca temsili gereksiz
görülebilir. Zaten ticaret odaları
bunları da temsil etmiyor mu?
Bazılarının aklına Yavuz Sultan
Selim Köprüsünün zorunlu
kullanımı gelebilir. Bu
zorunluluğun yanlış UKOME kararı
olduğunu düşünenler var.
Temsilcimiz olsa, böyle olmazdı
diyebilirler. Karar yanlış olmasına
yanlış da, bana göre UKOME kararı
değil UDH Bakanlığı kararı. Bu
nedenle düzeltme yolu da
UKOME’de temsil değil. 

Son sözler…
İstanbul UKOME’de yerel

temsil esas olmalı. Sivil toplumun
yeri arttırılmalı. En azından
önceden gündem ilan edilerek ilgili
sivil toplum örgütlerinin oy hakkı
olmaksızın da olsa katılıp
görüşlerini açıklamalarına fırsat
verilmeli. 

İstanbul Büyükşehir Belediyesi,
yazılarımda sıkça eleştiri konusu
olduğunu düşünebilir. Hiç
alınmasınlar, meyveli ağaç taşlanır.
Onların diğerlerine göre gelişmiş
yapıları ve çalışmaları iyileştirilerek
diğerlerine örnek olabilecek şekle
getirilebilir. ■

TopoDyn Özellikli “Yakıt Cimrisi”

Otokar otobüslerde ZF EcoLife
otomatik şanzıman

Otokar, Nisan ayında kazandığı İzmir Büyükşehir Belediyesi'ne bağlı Elektrik
Su Havagazı Otobüs ve Troleybüs (ESHOT) Genel Müdürlüğü’nün 100 adet
körüklü otobüs ihalesinin 60 aracını törenle teslim etti. Sahip olduğu Ar-Ge
merkeziyle kullanıcı beklenti ve isteklerine uygun araçlar geliştirerek
dayanıklılığı, güvenliği ve ekonomiyi bir arada sunan Otokar'ın yeni
geliştirdiği körüklü otobüsü Kent LF Körüklü, İzmirlilere hizmet vermeye
başladı.

Nasıl
yapılacağını

bilmiyorsanız, 
ilk yardım
yapmaya

kalkışmayınız.
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kış lastiğine geçin! 

Brisa, dijital dönüşüm
sürecine yönelik
inovasyon çalışmaları

doğrultusunda gerçekleştirdiği
Suite on HANA ve Hybris
projeleriyle SAP Kalite
Ödülleri’nden iki ödülle
döndü. Brisa, organizasyonun
inovasyon kategorisinde Suite
on HANA projesi ile ikincilik,
Hybris projesi ile de
üçüncülük elde ederek
başarısını taçlandırdı. 

Yeni inovasyon
projelerinin ardında Brisa’nın
Aksaray Organize Sanayi
Bölgesi’nde kurduğu ikinci
fabrika ile büyüyen
operasyonlarını daha iyi
yönetme ve uluslararası
standartlardaki hizmet
kalitesini daha da geliştirme
hedefi yer alıyor. Bu
doğrultuda Brisa’nın SAP
sistemleri Suite on HANA ve
Sybase veri tabanına taşındı.
Türkiye’de ilk defa
gerçekleştirilen ‘Suite on
HANA” migrasyon projesi ile
Brisa operasyonlarını
kesintisiz, daha esnek ve daha
hızlı bir şekilde yürütecek.

Hybris projesi ise
lastik.com.tr’nin hızlı ve esnek
hizmet verebilmesi için
inovatif bir altyapı çözümü
sağladı. 

Brisa Bilgi Sistemleri
Direktörü Gökhan Öncü,
uluslararası çapta global bir
marka olma hedefiyle
inovasyonu iş stratejilerinin
merkezine yerleştirdiklerini
aktardı.■

Müşterilerine 

ContiExtra 
ayrıcalıkları

Uluslararası lastik ve orijinal
ekipman tedarikçilerinden
biri olan Continental,

kullanıcılarının kendilerine özel ve
ayrıcalıklı hizmetlerden
faydalanabilmesi için hayata
geçirdiği contiextra ile bir yeniliğe
daha imza atıyor.
www.contiextra.com adresinden
ulaşılabilen Continental’in Müşteri
Sadakat Programı’nda faydalı
bilgiler, avantajlı kampanyalar ve
birbirinden cazip fırsatlar yer alıyor.

55 ülkede 215.000’den fazla
çalışanıyla dünyanın en büyük
lastik ve orijinal ekipman
tedarikçilerinden olan Continental,
üst düzey hizmet kalitesini bir adım
daha öteye taşıyarak, müşterilerine
daha fazla ayrıcalık sunmayı
hedefliyor. Bu kapsamda hayata
geçirilen contiextra, Continental
müşterilerine avantajlarla dolu bir
dünyanın kapılarını aralıyor. ■

Türkiye’nin lokomotif
sektörlerinden biri olan
otomotiv endüstrisi, ana ve

yan sanayiden, dağıtım,
pazarlama ve satış kanallarına
kadar 400 bini aşkın kişiye
istihdam sağlıyor. Sektörün 2023
vizyonunda hedeflere
ulaşmasında, Ar-Ge ve
inovasyon yatırımlarının yanı
sıra bu faaliyetleri en üst
düzeyde gerçekleştirecek
nitelikli eleman altyapısının
kurulması da son derece önem
taşıyor. 

Sektöründe 20 yılı geride
bırakmaya hazırlanan ve bugün
150’yi aşkın kişiye istihdam
sağlayan Hıdırusta Otomotiv de
kurulduğu günden bu yana
nitelikli iş gücünün önemine
inanıyor ve insan kaynağına da
bu yönde yatırım yapıyor. 2016
yılı itibariyle sosyal sorumluluk
projeleri kapsamında ilk sırayı
eğitime veren şirket, geçtiğimiz
Eylül ayı içerisinde Özel İkitelli
OSB Mesleki ve Teknik Anadolu
Lisesi ile uzun soluklu bir iş
birliğinin ilk adımını attı ve

okulun Otomotiv
Teknolojisi bölümünde
öğrenim gören 600’ü
aşkın öğrencisinin yıl
boyunca öğrenim
göreceği meslek
kitaplarının baskısını
üstlendi. ■

Bu köşedeki ilk yazım. Bu haftadan
itibaren, haftalık olarak bu köşeden
otomotiv, ulaştırma, lojistik ve akaryakıt

sektörlerindeki teknolojik gelişmeleri sizlerle
paylaşmaya çalışacağım. Sektörde masanın
iki tarafında bulunmuş biri olarak (müşteri,
satış-pazarlama, operasyon, mobil teknolojik
çözümler uygulama) hem otomotiv tarafını
hem teknoloji gelişimi tarafını yakından takip
edebilme, çeşitli projelerle de hayata
geçirebilme imkanı buldum bugüne kadar.
Üstüne bir de İTÜ Arı Teknokent bünyesinde
faaliyet gösteren İTÜ Çekirdek'te, otomotiv
kategorisindeki teknogirişimcilerin
gelişimlerine destek olmaya çalışıyorum. Bu
da, sektördeki teknolojik gelişmeler açısından
da işin içinde aktif olmamı sağlıyor. 

Teknolojik gelişmeler
Bu deneyim ve bilgilere, yine sektörle

paylaşmak adına, teknoloji editörü olarak bu
köşede yer vermenin katma değerli bir
çalışma olacağını düşünüyorum. Hele ki İTÜ
Çekirdek'in Avrupa'da 8’inci, dünyada
18’inci en iyi kuluçka merkezi olduğunu göz
önüne alırsak, dünyadaki trendleri de
yakından takip edebildiğimizi rahatlıkla
söyleyebilirim. Bu vesileyle, bir de bu
köşeden, bu topraklardaki bir teknokentin
dünyada sayılı yerlerden biri olmasını
sağlayan İTÜ Arı Teknokent yöneticileri ve
ekiplerini de tebrik ve ülkemiz adına da
teşekkür etmiş olalım.

Bu köşede neler olacak? 
Bu köşede, sektörümüzdeki, dünyayı da

referans alarak, teknolojik gelişmeleri
paylaşacağım. Dünyadan örneklerle;
ülkemizden, firmalarımızdan örneklerle...
Elektrikli araçlar dünyada nasıl bir trend
izliyor? Sürücüsüz araçları ne zaman yollarda
göreceğiz? Akıllı Ulaşım Sistemleri (Intelligent
Transport Systems) ile neler kastediliyor?
Akıllanan uygulamalar, sistemler neler?
Bunların sektöre etkisi neler olacak?
Sektörümüzde dijital dönüşüm nasıl
seyrediyor? Endüstri 4.0 herkesin dilinde…
Aslı astarı nedir? Bize ne kazandıracak? Ülke
olarak Endüstri 4.0'ün neresindeyiz? gibi
konuları bu köşede tartışmaya, gündeme
taşımaya çalışacağız. Bazen izlenimlerimizle,
düşüncelerimizle, bazen röportajlarımızla,
gerçekleştirilen projelerle bu köşeye yansıtıp
sektörle paylaşacağız.

Yol Emniyeti Konferansı
Geçen hafta Shell'in davetlisi olarak,

düzenlemiş oldukları 7. Yol Emniyeti
Konferansı'ndaydım. Shell'in; Türkiye Ülke
Başkanı ve Shell&Turcas CEO'su düzeyinde
bir katılımı, yol emniyeti konusuna ne kadar
önem verdiğinin göstergesiydi. Yenilikler,
teknolojik gelişmeler adına aldığım notların
başında 'doğalgazdan üretilen ilk motor yağı'
ve 13 bin aktif kullanıma ulaşan Shell Drive
uygulaması geliyor. Shell Drive, Shell Motorist
adlı uygulamanın bir alt uygulaması…
Sürücülerin ani hızlanmaları gibi kriterleri
değerlendirerek sürücünün performans
skorunu belirliyor. Diğer taraftan Shell
globalde Şubat 2014'ten Ekim 2016'ya kadar
ölümlü bir trafik kazasının olmamış olması
takdire şayan. Shell'in globalde yılda yaklaşık
1,4 milyar taşıt-km yol yaptığını göz önüne
alırsak, bu başarısını sağlayan kriterleri örnek
alıp bir an önce çalışmalarımıza yansıtmamız
gerekiyor. Hele hele geçen sene ülkemizde
trafik kazalarından dolayı 7 bin 500 kişinin
öldüğünü, 308 bin yaralı olduğunu göz
önüne alırsak… 

Kazaları önlemek için…
Konferansa katılan milletvekilimiz, Prof.

Mustafa Ilıcalı hocamızın da bu kazaları
önleme adına 3 önerisi oldu: Teknoloji
imkanlarının en iyi şekilde kullanılması;
eğitim, bilinçlendirme, farkındalık
oluşturulması; idari ve yasal düzenlemeler…
Bu köşede önümüzdeki yazılarda; trafik
güvenliğini önlemeye yönelik ne tür
teknolojik gelişmeler, imkanlar olduğunu
dünyadan ve girişimcilerin dünyasından
örneklerle paylaşmaya çalışacağız.

Dünya Otomotiv Konferansı
Bu ilk yazımızı da, sektörümüzü

yakından ilgilendiren bir konferansın
duyurarak bitirelim. 29-30 Kasım'da,
İstanbul'da, “Dünya Otomotiv Konferansı”
yapılacak. Konu başlıkları; ağırlıklı olarak
sektördeki teknolojik gelişmeler ve bu
gelişmelerin sektörümüze, ülkemize etkileri
şeklinde… Ben de 'connectivity & intelligent
transport systems' (bağlı araçlar & akıllı
ulaşım sistemleri) başlığı altındaki panelin
moderatörüyüm. Paneldeki
konuşmacılarımızla; araçlarda bağlılık,
otonom sürüş, ulaşımda akıllı uygulamalar,
sistemler, bunların etkileri, kazandırdıkları
gibi konuları dünyadan ve ülkemizden
örneklerle konferansta tartışacağız. ■

Otomotivde
Teknoloji

ekrem.ozcan@tasimadunyasi.com

Ekrem
Özcan
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Lastik Sanayicileri ve
İthalatçıları Derneği LASİD
güvenli ve akıcı bir trafik için

kış lastiğini önerdi. Ulaştırma
Denizcilik ve Haberleşme
Bakanlığı genelgesiyle ticari
araçlara zorunluluk getiren kış
lastiği uygulaması 1 Aralık’ta
başlayacak. LASİD Genel Sekreteri
Bahadır Ünsal, lastik değişim
kuyruklarına dikkat çekerek kış
lastikleri değişimini son ana
bırakmamaları konusunda

sürücüleri uyardı. 
Bahadır Ünsal’ın

açıklamasından bazı satır başları:
Kış koşullarında gerekli önlemler
alınmazsa; trafikte risk artar. Kışın

lastiği kış lastiğidir. Kış
koşullarında karlı ve buzlu yola
özel olarak hazırlanan lastikler;
daha fazla yol tutuşu ve daha kısa
fren mesafesi sağlayarak kazaları
önemli ölçüde azaltır: Kış lastiği
trafiğin akıcı ve güvenli olmasına
katkı sağlar. Kış lastiği farkındalığı,
son yıllarda önemli ölçüde arttı.
Zorunluluk kapsamında olmasalar
da LASİD olarak, binek araç
sürücülerine de kış lastiği
taktırmalarını öneriyoruz. 

1 Aralık’ı beklemeden 
LASİD Uyarıyor:

Brisa’nın inovasyon 
projelerine SAP’den ödül

Hıdır Usta: Nitelikli işgücü için önce eği�ti�m

Mercedes-Benz
Türk’ten Kasım
ayına özel fırsatlar

Mercedes-Benz Türk, kamyon ve
otobüs ticari araç ürün grupları
için hazırladığı Kasım ayına özel

kampanyalar ile kişiye özel fırsatlar
sunuyor.

Mercedes-Benz kamyonlarda Euro
ya da TL ile ödeme seçenekleri 

Mercedes-Benz Finansal Hizmetler’in
tüm Mercedes-Benz kamyon tipleri için
Kasım ayında sunduğu araç, Mercedes-
Benz Kasko ve bakım kredilerini kapsayan
özel finansman kampanyası kapsamında,
200.000 TL’ye varan kredi tutarları için
%0,65’ten başlayan avantajlı faiz oranları ve
48 aya varan vade seçenekleri ile 2.624
TL’den başlayan aylık ödeme
seçeneklerinden faydalanılabiliyor. Yalnızca
Mercedes-Benz Kasko tercih eden
müşterilere ise 180.000 TL’ye varan kredi
tutarı için %0,94’ten başlayan faiz oranı ve
48 aya varan vade seçenekleri ile 2.134
TL’den başlayan aylık ödeme imkanı
sunuluyor.

Euro ödeme seçeneklerinde ise araç,
Mercedes-Benz kasko ve bakım kredilerini
kapsayan özel finansman kampanyasını
tercih eden müşteriler, 75.000 Euro’ya varan
kredi tutarları için %0,10’dan başlayan faiz
oranı, 48 aya varan vade seçenekleri ile 926
Euro’dan başlayan aylık ödemelerden
yararlanabilirler. Yalnızva Mercedes-Benz
Kasko tercih eden müşterilere ise aynı kredi
tutarı için %0,29’dan başlayan faiz oranı ve
48 aya varan vade seçeneği ile  800 Euro’dan
başlayan aylık ödeme fırsatı sunuluyor. 

2. El kamyon kampanyaları
Mercedes-Benz Türk’ün 2. el

kamyonları çatısı altında bulundurduğu
TruckStore markası altında bulunan “Kasım
ayı Fırsat Araçları”na özel sunulan
kampanya ile her marka kullanılmış
kamyon ve çekicilere 150.000 TL’ye varan
kredi tutarları için %0,06’dan başlayan faiz
oranları, 48 aya varan vade seçenekleri ve
2.111 TL’den başlayan aylık ödeme
imkânları sunuluyor. 

TruckStore’a ait 2. el Actros 1841 LSnRL
çekicilerde  ise 40.000 Euro kredi tutarı için
% 0 faiz ve 48 aya varan vade seçenekleri ile
657 Euro’dan başlayan aylık ödeme
seçenekleri mevcut.

Mercedes-Benz otobüslerde
ayrıcalıklı fırsatlar 

Kasım ayı kampanyası kapsamında
Mercedes-Benz Travego 15 SHD, Tourismo
15 RHD ve Tourismo 16 RHD otobüs
alımlarında, 600.000 TL’ye varan kredi
tutarları için Mercedes-Benz Kasko
kullanımında 40 ay vadeli % 1,10 sabit faiz
oranı ile 9.408 TL’den başlayan aylık ödeme
seçenekleri sunuluyor. Euro ödeme
seçeneğinde ise 200.000 Euro’ya varan kredi
tutarları için % 0,46 sabit faiz oranı ile 2.755
Euro’dan başlayan aylık ödemelerden
yararlanmak mümkün. ■
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Türkiye enerji
sektörünün
önemli

etkinlikleri arasında
gösterilen ‘Türkiye

Rüzgâr Enerjisi
Kongresi’ Ankara’da
gerçekleşti. 

Enerji ve Tabii
Kaynaklar Bakanı
Berat Albayrak’ın
açılış konuşması
yaptığı kongrede,

Türkiye enerji sektörü
lider ve temsilcileri
bir araya geldiler.
Borusan Lojistik
kongrede bir stant
açarak rüzgâr enerjisi
lojistiğinde
sundukları hizmetleri
katılımcılara

anlatırken Türkiye
Lojistik İş Biriminden
Sorumlu Genel
Müdür Yardımcısı
Serdar Erçal da
‘Res’lerde lojistik,
inşaat süreci, işletme
ve bakım’ konulu
panelde sektöre
getirdikleri
yeniliklerden
bahsetti. Erçal, proje
taşımacılığında
Borusan Lojistik
olarak her zaman
müşterilerine katma
değeri yüksek hizmet
anlayışıyla
çalıştıklarını ve çevre
hassasiyetinden ödün
vermediklerini ifade
etti. ■

İnovasyon ödülünü 

Borusan lojistik kazandı

Düzenlenen ihale dahilinde
iki firma arasında 8 milyar
Euro’luk anlaşma imzalandı.

GEFCO anlaşma çerçevesinde PSA
Group’un markaları Peugeot,
Citroën ve DS için global nakliye
çözümlerinin tasarım ve
uygulamasından sorumlu olacak.
GEFCO ayrıca markaların üretimi
için kaynak temini ve montaj
tesislerinden bitmiş araçların

dağıtımına kadar tüm tedarik
zincirini yönetecek, yedek parça
dağıtımından sorumlu olacak. 

Anlaşma için ‘PSA Group'ta
geliştirilmiş operasyon
performansının güçlü bir
sürükleyicisi’  ifadesini kullanan
PSA Group Satın Alma İdari Başkan
Yardımcısı Yannick Bézard,
“Uluslararası büyümemizin yanı
sıra kurumsal dönüşümümüz

çerçevesinde yeni iş fırsatlarını da
yakından takip ediyoruz” dedi. 

PSA Group’un güvenilir iş ortağı
olarak GEFCO’yu tercih
etmesinden onur duyduğunu
belirten GEFCO Yönetim Kurulu
Başkanı Luc Nadal ise, “Tüm
GEFCO ekipleri, müşterilerimizin
verimlilik ihtiyaçlarını karşılamak
için aktif çaba gösteriyor” diye
konuştu. ■

Iveco ile i-FAST arasında

Otomotiv Lojistiği anlaşması

Scania, çevreye olan
duyarlılığını, araçlarının yanı
sıra üretim tesislerinde de

gösteriyor. Scania üretim
tesislerinde rüzgar enerjisine yatırım
yapıyor.

Scania, Hollanda’nın Zwolle
kentinde, ‘Blauwinger Energie’
şirketi ve Windesheim College
Üniversitesi işbirliği ile Zwolle-IJssel
kanalının yanında üç adet rüzgar

türbini inşası projesini başlattı.
Scania, Zwolle fabrikasının 2020’ye
kadar çevreye zararsız ve enerji
açısından kendi kendine yetebilen
bir tesis haline gelmesini planlıyor. 

Eylül ayında başlatılan proje, her
biri 2-3 Megawatt kapasitesinde üç
adet rüzgar türbininden oluşuyor.
Türbinlerin yüksekliği ve pervane
çapları 100 metre olarak planlandı. ■

PSA’dan 8 Milyar Euro’luk ihaleyi kazandı

GEFCO, Peugeot, Citroen ve DS’i
uçtan uca lojistiğini üstlendi

Borusan Lojistik 

Rüzgâr lojistiğini anlattı

Zer A.Ş tarafından düzenli olarak
gerçekleştirilen Zer Çözüm
Ortakları Zirvesi kapsamında

verilen ödüllerde Borusan Lojstik, Zer-
Arçelik Dış Teslim Projesi ile ‘İnovasyon
Projesi’ ödülünün sahibi oldu. Bu yıl
değiştirilen ödül konsepti ile şirketler iş
hacimlerinin yanı sıra Zer’e ve
müşterilerine değer yaratacak, yeni ve
farklı iş modelleriyle de değerlendirildiler.  

Ödülü Koç Holding Otomotiv Grubu
Başkanı Cenk Çimen ve Zer Genel Müdürü
Aykut Özüner’in elinden alan Borusan
Lojistik Genel Müdürü İbrahim Dölen,
Arçelik için parsiyel servis hizmeti verirken,
siparişi bayinin girerek süreci başlattığını,
bu sayede bayilerin sadece zaman
tasarrufu yapmadıklarını aynı zamanda
tüm hedef ve performansı sistem
üzerinden takip edebildiklerini aktardı. ■

Serdar Erçal

Iveco, otomobil
taşımacılığı sektöründe
zengin deneyimler sunan
i-FAST Otomotiv Lojistik
şirketine 10 adet Stralis
AS440S40T/P LNG
sağlamak için anlaşma
imzaladı.

Söz konusu araçlar,
Avrupa’da otomobil
nakliyesi için kullanılacak

ilk LNG’li araçlar olacak ve
Iveco’nun sürdürülebilirliğe
bağlılığını bir kez daha
gösterecek. İki şirket arasında
imzalanan sözleşme, Yeni
Stralis Natural Power’ın (NP)

çok yönlülüğünün yanı sıra iki
şirket arasındaki güçlü iş
birliği ve karayolu ulaşımında
sürdürülebilirliğe olan
hedeflerinin bir ürünü.

Yeni Stralis NP, uzun
menzilli görevler için
tasarlanan ilk doğal gazlı araç.
Araçta Hi-Way kabin, 400
beygir gücünde Iveco Cursor 9
motoru, Eurotronic vites
kutusu ve 1500 kilometrelik
menzil sunan iki adet 540
litrelik LNG tankı bulunuyor.
Bu araçlarda kullanılan temiz
yakıt, araçların gürültü ve
kirlilik sınırlamaları olan kent
merkezlerine özgürce
girebilmesine olanak veriyor. ■

İleri teknolojisi, yüksek performansı,
dayanıklılığı, düşük işletme maliyetleri,
yakıt tasarrufu, kalitesi ve konforuyla

en zorlu şartlarda dahi mükemmel hizmet
sunan MAN araçları, inşaat sektörünün de
en çok tercih ettiği markalar arasında ilk
sıralarda yer alıyor. Kalyon İnşaat 30 adet
MAN TGS 41.400 8x4 BB damperli kamyon
ve 1 adet MAN TGS 33.480 6X4 BBS çift
çeker çekici satın alarak filosunu
güçlendirdi. 

Kalyon İnşaat’ın Arnavutköy’deki
şantiyesinde gerçekleştirilen teslimat
törenine, Kalyon İnşaat adına Makine
İkmal Müdürü Ekrem Karacan ile Ekipman
Müdürü Ahmet Özcan, MAN Kamyon ve
Otobüs Ticaret AŞ’yi temsilen İstanbul
Şubesi Kamyon Satış Müdürü İbrahim
Altun ve Uzman Müşteri Temsilcisi Okan
İmral katıldı. 

Ekrem Karacan, MAN’ı ağır şartlar
altında gösterdiği performansı, sağlamlığı

ve düşük yakıt tüketimi gibi çok olumlu
referanslar nedeniyle tercih ettiklerini
belirtti: “MAN ile başlayan işbirliğimizin,
bundan sonraki projelerde de büyüyerek
devam etmesini temenni ediyoruz.’’

MAN İstanbul Şubesi Kamyon Satış
Müdürü İbrahim Altun da “Hizmet
anlayışımız, satış sonrası hizmet kalitemiz
ile her zaman Kalyon İnşaatın yanında
olacağız” dedi. ■

Törenin ardından Kalyon İnşaat
firmasına teslim edilen 30 MAN TGS
41.400 6X4 BB damperli kamyonlar,

şantiye sahasındaki hafriyat
operasyonlarına başladı.

Kalyon İnşaat da 

MAN kamyon ve çekici tercih etti

Scania, Çevre Dostu Teknolojilerle

Sektöre farklı bir
boyut kazandırıyor
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Yolların efsanesi devleşti.
Yeni Actros.
Yüksek yakıt tasarrufu sağlayan güçlü ve çevreci yeni nesil motoru, ergonomik yapısı,  
üstün sürüş özellikleri ve konforlu kabin seçenekleri ile yolları kazanca dönüştüren Actros,  
ticarette devleşmek isteyenler için geliyor.

Bir Daimler markasıdır.

Türk Treyler Sektörünün
Dünya Yolculuğu konulu
2. Treyler Zirvesi, 9 Kasım
Perşembe günü
gerçekleştirildi.
Katılımcılar, panellerde,
Türk treyler sektörünün
uluslararası standart ve
konvansiyonlara uyumu
ve yeni yatırımları
aktardılar.

Zirvenin sponsorluklarını
Mercedes Benz Türk,
Shell, Alcoa, İntermobil ve

Saf Hollanda yaptı. Zirvenin
açılış konuşmasını Treyler
Sanayicileri Derneği Başkanı
(TREDER) Kaan Saltık yaptı.

Geleceğe ışık tuttuk  
Zirve ile Türkiye’nin

avantajları kadar önüne
çıkabilecek engellerin de ortaya
konulmasını hedeflediklerini
söyleyen Kaan Saltık, “9 yıl
önce TREDER’i kurduk, böylece
geleceğe ışık tuttuk. Avrupa
standartlarının ülkemizde de
uygulanmasını, trafikte yük ve
seyir güvenliğinin sağlanmasını
ve Türkiye’yi treyler üretim
merkezi haline getirmek
istiyorduk. Bugün çok önemli
mesafeler aşarak karşınızda
bulunuyoruz. Türkiye; ADR’de
yönetmelik, eğitim, denetim
gibi sacayaklarını oturttu.
ATP’de yol almak üzere
hazırlıklarını yapıyor” dedi. 

2023’te 1 milyar dolar
ihracat

Dünya treyler üretiminin 1
milyon 300 bin adet olduğuna
dikkat çeken Kaan Saltık,
“Türkiye olarak yılda 35 bin
adet treyler üretiyoruz. 25
binini yurtiçine veriyoruz.
Treylerde ithal ürün yüzde 5’i
geçmiyor.  Uludağ İhracatçılar
Birliği kayıtlarına göre, geçen yıl
270 milyon dolar ihracat yaptık.
Hedefimiz 2023 yılına kadar 1
milyar dolar ihracata ulaşmak.

Daha önemlisi , treyler üretim
kapasitemiz 100 bin adetlere
çıkıyor” dedi.

22 bin tankerin yüzde 73’ü
standart dışı 

Ulaştırma Bakanlığı
TMKTD Daire Başkanı Kadir
Erkan, Türkiye'de 22 bin adet
tanker olduğunu bunların
yüzde 73'ünün standartları
karışlamadığını dile getirdi.
Erkan, ATP'yi de ADR gibi
uygulayabileceklerinin altını
çizdi.

Dış Ticaret ve
Gümrüklerden Sorumlu Eski
Devlet Bakanı Kürşat Tüzmen,
treyler sektörünün 2023 yılına
kadar 3 milyar dolarlık ihracat
hedefi koyması gerektiğini
söyledi. 

TOBB Türkiye Ulaştırma ve
Lojistik Meclisi Başkanı Çetin
Nuhoğlu, dünyadaki
gelişmelere dikkat çekerek, “Biz
her sene 1 milyon 250 bin
tırımızla Türkiye’nin ihraç
malını 55 ülkeye taşımak üzere
yola çıkıyoruz. 400 bin
arabamızı Ro-Ro’larla İspanya
ve Fransa’ya taşıyoruz.
Avrupa’daki 1 milyon 250 bin
taşımanın yüzde 80’ini Türk
taşımacıları olarak biz
yapıyoruz” dedi. Türk treyler
sektörünün 2016 yılının son 9
ayı itibariyle ise 5’inci sıraya
kadar gerilediğini, ancak
kapasite ve gücünden çok
memnun olduğunu söyledi.

Standart ve
konvansiyonlara uyum 

Zirveside yapılan
Uluslararası Standart ve
Konvansiyonları Uyum
Paneli’nde TREDER Başkan
Yardımcısı Murat Tokatlı,
Erman Nakliyat'tan Emrah
Deniz, TÜV Nord Uzmanı Jens
Zillman, TSE Ulaşım ve Lojistik
Sistemleri Merkezi Başkanı
Nihat Kölük ve Ulaştırma
Bakanlığı TMKTD Daire
Başkanı Kadir Erkan katıldı. 

Tokatlı, Avrupa'da beşinci

Treyler sektörü
TREDER’in zirvesinde
buluştu

sıraya geriledikleri için
rahatsızlık duyduklarını
belirtip ADR
konvansiyonuna uygun
üretime girildiğini, 40'a
yakın üreticinin TİP onayı
aldığını söyledi. Denetimin
önemine dikkat çekti. 

Türk treyler sektöründeki
fırsatlar 

Moderatörlüğünü UND
İcra Kurulu Başkanı Fatih
Şener’in yaptığı panelde
TREDER Başkanı Kaan Saltık,
Alcoa Türkiye Temsilcisi
Abdullah Aydın, Tırsan
Pazarlama Koordinatörü
Volkan Oflaz, Krone Ticari Araç
Grubu SE-CSMO’su Gero
Schulze Isfort ve Dış Ticaret ve
Gümrüklerden Sorumlu eski
Devlet Bakanı Kürşad Tüzmen
birer konuşma yaptı.

Kaan Saltık, Treyler
sektörünü tehdit eden en
önemli konunun sahtecilik
olduğunu belirterek bunun
sektörün sermayemize ve

güvenilirliğine
zarar verdiğini ifade

etti. Merdiven altı üretime
dikkat çekti ve denetlenmesi
gerektiğini söyledi.

Almanya dışında bir tek
Türkiye’de üretim yaptıklarını
belirten Gero Schulze Isfort,
Türkiye’yi Ortadoğu hub’ı
yapmayı hedeflediklerini ve çok
parlak bir geleceğin kendilerini
beklediğini söyledi.

Treyler sektöründe yeni
yatırımlar 

Krone Türkiye CEO Rıza
Akgün, Kassböhrer Yönetim
Kurulu Üyesi İffet Türken, SAF
Holland Yönetim Kurulu Üyesi
Alexander Geis, Koluman
Otomotiv Endüstrisi CEO Klaus
Peter Pfeifer, BPW Avrupa Satış

Direktörü Dietmar Böser,
Mercedes Kamyon Pazarlama
ve Satış Müdürü Bahadır
Özbayır ve Wabco Başkan
Yardımcısı Christiaan

Verschueren’in katıldığı
panelde; her konuşmacı kendi
firmasının yatırımlarından
bahsederek gelecek için
düşüncelerini paylaştı. ■

TREDER Zirvesi’nin ana sponsoru Mercedes-Benz Türk
araçlarını sergiledi.


